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1. --- Štědrovečerní oblohu rozzáří Jupiter i Mars -…  Facebook - Příspěvky

2. Příští rok spatří lidé na noční obloze například letní superúplněk  Iportal24.cz - Články

3. Studio ČT24 (automat) ČT24 - Studio ČT24 (automat)

4. Činoherní klub bude mít nového ředitele  Divadelni-noviny.cz - Zprávy

5. Podnikání je způsob myšlení Eprogram.cz - Články

6. Blíže ke Karviné a menší skleníky. Projekt EDEN se překvapivě mění  Idnes.cz - Články

7. Top foto 2022: Když začala válka, byli jsme v Záporoží, říká Matěj Stránský  Magazin.aktualne.cz - Foto

8. Studenti natáčí film o zapomenutém tvůrci barevné fotografie K. Schinzelovi  Polar.cz - Opavsko

9. LaLiga wins legal battles against piracy  BroadBandTvNews.com - Články

10. Zrození ostravské metropole mapuje publikace fotografa Durczaka a sociologa Siostrzonka  Rozhlas.cz - Ostrava

11. REGIONÁLNÍ ZPRÁVY POLAR (automat)  TV POLAR - REGIONÁLNÍ ZPRÁVY POLAR (automat)

12. Vše nejlepší do nového roku vám přeje Fakulta…  Facebook - Příspěvky

13. Podivuhodné příběhy z česko-slovenské hranice. Top foto 2022 podle Libora Fojtíka  Magazin.aktualne.cz - Foto

14. Loučíme se s vámi (tak trochu střelbou do…  Facebook - Příspěvky

15. REGIONÁLNÍ ZPRÁVY POLAR (automat)  TV POLAR - REGIONÁLNÍ ZPRÁVY POLAR (automat)

16. To nejlepší z Týdeníku FORUM: Koller, válka, Dezoland i ruské zlo  Forum24.cz - Články

17. Nerudová hasí aféru. Připustila, že rychlotituly mohla řešit rychleji  SeznamZpravy.cz - Články

18. Přejeme Vám za celou Studentskou unii Slezská…  Facebook - Příspěvky

19. Rok 2023 v kraji: dokončení obchvatů, stavba pro tučňáky i nová expozice  Idnes.cz - Články

20. Děkujeme Vám za společně prožité chvíle a do roku…  Facebook - Příspěvky

21. Danuše Nerudová: Jako rektorka jsem jednala správně, rázně a transparentně  Parlamentnilisty.cz - Politika

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

25.12.2022 (18:48:31) Sociální sítě Fyzikální ústav v Opavě Facebook - Příspěvky Věda na dosah

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

--- Štědrovečerní oblohu rozzáří Jupiter i Mars --- Planetární přehlídka na konci roku ---Štědrovečerní oblohu letos rozzáří jako první buď Jupiter, nebo Mars. Jedna z planet bude prvním jasným
bodem na nebi viditelným po soumraku 24. prosince, sdělil Pavel Suchan z Astronomického ústavu Akademie věd ČR.Jupiter je největší planetou Sluneční soustavy, spatřit ho bude možné nad
jižním obzorem, má bílou barvu. Naopak Mars je načervenalý, vycházet bude nad východním obzorem. Dohromady budou tvořit nejjasnější objekty na nebi.Podle Suchana nabízí letos Mars po
dvou letech ideální podmínky k pozorování. Konkrétně ve čtvrtek 8. prosince se vyskytl v tzv. opozici se Sluncem, což znamená, že byl přímo naproti Slunci z pozice pozorovatele na Zemi.
Zároveň byl Mars ve stejný den zakryt Měsícem v úplňku.Neplést s betlémskou hvězdouSuchan uvedl, že lidé by si neměli plést první vánoční jasný objekt na nebi s betlémskou hvězdou, která je v
současnosti nesprávně zobrazována jako kometa.„Komety před 2000 lety nejenže nebyly považovány za nebeská tělesa, ale také zvěstovaly špatné události, například války - nikoliv příchod
mesiáše,“ zdůraznil Suchan.Záhadu betlémské hvězdy podle něj objasnil astronom a matematik Johannes Kepler, který před 400 lety působil na dvoře Rudolfa II. v Praze.Kepler spočítal, že se
jednalo o konjunkci planet Jupiter a Saturn v souhvězdí Ryb. Konjunkce nastává v momentě, kdy se k sobě objekty na obloze přiblíží z pozice pozorovatele. Podle Suchana Kepler zjistil, že v roce
sedm před naším letopočtem došlo k trojnásobné konjunkci, a to v květnu, v září a v prosinci. Jelikož je Jupiter jasnější než Saturn, na obloze v těsné blízkosti mohly planety působit jako zvláštní
znamení.Podle astrofyzika Jiřího Grygara byl tehdy Jupiter považován za hvězdu králů, Saturn byl známý jako hvězda Židů. Konjunkce těchto dvou planet tak symbolizovala, že se narodí budoucí
židovský panovník.Planetární přehlídka na konci rokuPlanety budou na obloze viditelné i v posledním týdnu letošního roku. K Marsu a Jupiteru se mezi 27. a 31. prosincem v jednom okamžiku
přidá Merkur, Venuše, Saturn a také Měsíc. Podle Petra Horálka z Fyzikálního  ústavu  v Opavě  by měli zájemci vyhlížet Venuši a Merkur nízko nad jihozápadním obzorem okolo 16:40.Naopak
Mars, Jupiter a Saturn stoupají na obloze dostatečně vysoko, proto budou tyto planety pozorovatelné i po soumraku. Měsíc bude podle astronomů dorůstat během
podívané.https://www.novinky.cz/clanek/veda-skoly-stedrovecerni-oblohu-rozzari-jupiter-i-mars-40418252
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KLÍČOVÁ SLOVA:  fyzikálního (1x), ústavu (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

26.12.2022 (13:14:04) Internet Fyzikální ústav v Opavě Iportal24.cz - Články NEZNÁMÝ

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Příští rok spatří lidé na noční obloze přiblížení planet s Měsícem nebo letní superúplněk. Například planeta Venuše pak bude jasně pozorovatelná během celé první poloviny
roku, a to konkrétně nad západo-severozápadním obzorem vždy po západu Slunce a za soumraku. Na zajímavé astronomické jevy roku 2023 upozornil Fyzikální  ústav v
Opavě.

Hned zkraje ledna bude oblohou létat jeden z nejbohatších meteorických rojů Kvadrantidy. Vrcholit bude v noci ze 3. na 4. ledna. Začátek měsíce ovšem neposkytne v Česku příliš příznivé
podmínky pro jeho pozorování, podle astronomů nastane vhodnější situace v roce 2025.

Konec února podle ústavu přinese takzvanou trojitou konjunkci Měsíce s Jupiterem a Venuší. Konjunkce znamená, že se k sobě objekty na obloze přiblíží z pozice pozorovatele. Jelikož se jedná o
dvě nejjasnější planety, bude jev viditelný už za soumraku ve středu 22. února. Následovat bude 1. a 2. března přiblížení Jupitera a Venuše na vzdálenost, která se z pozice pozorovatele na Zemi
bude rovnat velikosti Měsíce v úplňku.

V období jarní rovnodennosti, tedy v druhé polovině března, rozsvítí oblohu po soumraku takzvané zvířetníkové světlo v podobě mlhavého kuželu neostré záře. Podle ústavu nabídnou nejlepší
výhled oblasti daleko od měst, například hory.

Právě tam budou koncem dubna také ideální podmínky pro pozorování meteorického roje Lyridy. Nejvyšší aktivity bude dosahovat v neděli 23. dubna ve 03.00. V horských místech budou také
skvělé příležitosti ke sledování takzvaného polostínového zatmění Měsíce, a to v pátek 5. května. Měsíc v úplňku bude vycházet v blízkosti plného zemského stínu, což zapříčiní, že se levý okraj
Měsíce bude zdát tmavší.

Od června do září budou moct zájemci vyhlížet Mléčnou dráhu, vždy nejlépe v půli měsíce, protože Měsíc bude ve fázi novu, uvádí astronomové. V srpnu bude oblohou létat meteorický roj
Perseidy, přičemž vrcholit bude v noci z 12. na 13. srpna. Z pozice pozorovatele na Zemi bude Saturn přímo naproti Slunci v neděli 27. srpna. Díky této takzvané opozici bude planeta viditelná po
celou noc. Takzvaný superúplněk, tedy úplněk při kterém je Měsíc úhlově největší v roce, pak nastane v noci ze 30. na 31. srpna.

V říjnu budou mít lidé příležitost sledovat meteorický roj Orionidy. Podle ústavu sice tento roj nedosáhne výrazné maximální aktivity, protože jeho průběh je spíše pozvolný, na druhou stranu bude
ale pozorovatelný více než měsíc, od 2. října do 7. listopadu. Mezitím nastane na státní svátek 28. října částečné zatmění Měsíce. O necelé dva týdny později, ve čtvrtek 9. listopadu, zakryje
Venuši Měsíc.

Koncem roku proletí oblohou meteorický roj Geminidy, pro jehož pozorování nastanou ideální podmínky. Maxima dosáhnou Geminidy v noci ze 14. na 15. prosince ve 21.00. Nejvíce meteoritů pak
bude létat oblohou mezi půlnocí a 04.00.

V roce 2023 se očekávají i dvě zatmění Slunce, v České republice je ale zájemci nespatří. První bude viditelné z Indického a Tichého oceánu a také z části Austrálie, a to ve čtvrtek 20. dubna.
Druhé pak nastane v sobotu 14. října nad územím Severní a Jižní Ameriky. Během druhého zatmění nezakryje Měsíc Slunce úplně, takže při bezpečném pozorování bude viditelný zářivý prstýnek
Slunce a před ním tmavý Měsíc.

(čtk)

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  fyzikální (1x), ústav (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

26.12.2022 (14:32:04) TV Slezská univerzita v Opavě ČT24 - Studio ČT24 (automat) ČT24

Otevřít originál | Otevřít detail| Stáhnout článek

14:08
00 Jednou tě zabiji vy jste. Jeden z nejvýznamnějších letopočtu naší historie,
15 o kterých se učíme ve škole, se váže k roku 1306. Tehdy zavražděním krále Václava třetího vymřel rod Přemyslovců po meči, tedy jeho mužská linie. Přední historik Josef Šusta to kdysi

komentoval povzdechem
30 přemyslovci zmizeli a národ nenalezl již dynastie domácí. Toto je všechno samozřejmě pravda, ale musíme dodat, že pouze pravda částečná. Vedle hlavní přemyslovské linie totiž

existovala ještě linie vedlejší.
45 Právě tady v Opavě, kde vás vítám u dalšího vydání pořadu historie CS ve Švédské kapli či kapli svatého Kříže, kterou postavil Přemek opavský na stezce mezi Opavou a Ratiboří

rozebereme tajemství

14:09
00 opavské větve Přemyslovců. S našimi hosty, kterými jsou Martin Čapský, historik z Filozofické fakulty univerzity Pardubice. Děkuji za pozvání. Petr Kozák, historik z filozofické

přírodovědecké fakulty Slezské univerzity
15 v Opavě . Dobrý den. A je tady také Marek Starý, genealog a právní historik z Právnické fakulty Univerzity Karlovy. Krásný den, pánové, vítejte v historii CS. Tak, abychom se dostali vůbec

na začátek toho příběhu
30 opavských Přemyslovců, tak se musíme posunout opravdu hluboko v čase až do vrcholně přemyslovského období. Vlastně bychom měli hovořit o dvou počátcích. Ten jeden, to jsou

samotní opavští přemyslovci a ten druhý, to je opavské vévodství.
45 Pojďme k tomu vévodství, kde se vlastně vzal tento politický útvar? Opavské vévodství je vlastně novotvarem. Ono mělo dlouhou genezi a asi bychom se měli posunout až do konce 12.

století, kdy někdy v poslední čtvrtině, na začátku

14:10
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00 poslední čtvrtiny 12. století tehdejší Maccabi je Přemysl vlastně vykousl kus polské kastelány je piastovské, kastelány je a vytvořil vlastně rozšířil původní přemyslovské předpolí tady za
hradbami Nízkého Jeseníku a vytvořil vlastně prostor,

15 kde měli přemyslovci výraznější prostor manévrování a tento prostor potom použili o několik desítek let později pro zabezpečení, ale o bočné linie založené Mikulášem opavský. Tak vy jste
to zmínil. Lev Oborná linie. To znamená, že my jsme u Přemysla

30 Otakara druhého a u jeho syna Mikuláše prvního, který byl zároveň synem rakouské šlechtičny Anežky. Ski ringu. Víme něco o vztahu těch dvou postav, protože já připomínám, že Přemysl
Otakar druhý byl v té

45 době řádně ženatý, tak oni jsou zachovány takové anekdotické zmínky v kronikách nebo spíš anekdotické v tom smyslu, že vlastně dokonce to mělo být tak, že jeho manželka byla poměrně
už zralejšího

14:11
00 věku a naděje na legitimního následníka nebyla velká, takže ona mu prý sama vybrala milenku, na kterém měl dokázat svoji plodnost. A můžeme se samozřejmě tázat, do jaké míry se to

takto mohlo opravdu odehrát, ale
15 je to prostě ta verze, kterou nám, kterou nám dochovaly kroniky. Ještě jenom bych doplnil, že ono vlastně není úplně jisté, jestli to byla Anežka Skinner ringu, že to je jedna z variant, která

se v těch kronikách objevuje, ale tím, že jedna z Přemyslov. Vích nemanželských dcer se
30 provdala za pana skin ringu, což byl rakouský rod, tak je klidně možné, že ta zpráva ze 14. století už je jakýmsi způsobem zkomolená, že vlastně jako spojuje matku s dcerou. Nicméně

tatínek Přemysl Otakar druhý měl evidentně o svého syna
45 zájem, protože on se pro něj snažil získat nástupnické právo a to u samotného papeže Alexandra čtvrtého. Papež Alexandr čtvrtý vyhověl přání českého krále, legitimizoval, legitimizoval

původ Mikuláše, to znamená, smázl

SEKCE: Zpravodajství POČET AKTUALIZACÍ: 9

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

28.12.2022 (07:36:16) Internet Slezská univerzita v Opavě Divadelni-noviny.cz - Zprávy DN

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Od ledna 2023 čekají pražský Činoherní klub změny ve vedení divadla. Dosavadní ředitel Vladimír Procházka se rozhodl po 23 letech v ředitelské funkci z divadla odejít. Na
postu ředitele jej vystřídá dlouholetý manažer ostravského Divadla Petra Bezruče Tomáš Suchánek.

Ve středu 7. prosince proběhl v Činoherním klubu po představení PODIVNÉHO ODPOLEDNE DR. ZVONKA BURKEHO večírek na rozloučenou s ředitelem Vladimírem Procházkou. Na oslavě
nechyběli režisér Ladislav Smoček nebo herci Bolek Polívka, Ondřej Vetchý či Petr Nárožný. Vladimír Procházka s koncem roku ve své funkci končí po téměř 23 letech (funkci spolu s funkcí
uměleckého šéfa, kterou v roce 2018 nejdříve předal Ondřeji Sokolovi a posléze Martinu Fingerovi, zastával od července 1999). Jeho spojení s Činoherním klubem však trvá již od poloviny 70. let,
kdy sem nastoupil jako lektor a později tu začal působit jako dramaturg. Podílel se na víc než 70 inscenacích Činoherního klubu a významně tak spoluutvářel jeho podobu.

Činoherní klub byl vždycky divadlo, které mi vyhovovalo. Svými základními východisky, svým pohledem na svět, svým přemýšlením, smyslem pro humor i estetikou své tvorby. Když jsem do něj
přišel, líbilo se mi a neměl jsem potřebu je nijak měnit či opravovat. Snad jen dále rozvíjet a usměrňovat, říká o divadle, se kterým spojil největší část svého profesního života, Vladimír
Procházka.

K současnému směřování Činoherního klubu na začátku sezóny dodal: Vím, že se mi nebude všechno nové úplně líbit, ale také vím, že divadlo je třeba dělat osobitě a po svém. Činoherní klub
má už sedmapadesát let své pevné pilíře. Na ně lze postavit novou střechu, vyplnit je novými stěnami a zařídit novým, současnějším nábytkem. Ty pilíře tu ale pořád jsou. A tak si je na závěr
troufnu připomenout. Tvůrčí svoboda, smysl pro humor, neortodoxnost, slušnost, vzájemný respekt, dobrovolnost, svobodomyslnost, velkorysost, liberálnost. Schopnost původně vidět, mít něco
skutečně na srdci a poutavě to vyjádřit. Já vím. Ne vždycky to jde, ne vždycky se to stejně daří. Mám ale mnoho dobrých důvodů se domnívat, že ti, v jejichž rukou teď Činoherní klub je a
bude, to umějí.

Od ledna 2023 Vladimíra Procházku ve funkci ředitele vystřídá Tomáš Suchánek, dlouholetý kreativní manažer Divadla Petra Bezruče v Ostravě, který uspěl ve výběrovém řízení vyhlášeném loni
na podzim: Tvorbu Činoherního klubu sleduji přes třicet let. Nejprve jsem, jako student se vstupenkou za desetikorunu, z činoheráckého bidýlka hltal mistrovské herecké výkony Libuše
Šafránkové, Niny Divíškové, Josefa Abrháma, Petra Nárožného, Ondřeje Vetchého a mnoha dalších. Posléze jsem, jako dramaturg Dream Factory, vybíral výjimečné inscenace pro festival. Je
mi velkou ctí, že dnes mohu být součástí této legendární pražské scény, říká Tomáš Suchánek a dodává: Činoherní klub je mi blízký svou poetikou, komorním prostředím, blízkostí herců a
diváků. Spatřuji tu velkou podobnost s Bezruči, kde jsem strávil 25 let svého profesního života. Máme nač navazovat a pokusíme se o to. Těším se na setkávání s výraznými režiséry,
špičkovými herci, novými kolegy a především našimi diváky!

Tomáš Suchánek se narodil v Českém Těšíně, po studiu gymnázia ve Frýdku-Místku vystudoval obor sociologie – andragogika na Univerzitě Palackého v Olomouci. Takřka čtvrt století působil
jako kreativní manažer ostravského Divadla Petra Bezruče, kde se setkal s osobnostmi, které ovlivnily jeho umělecké směřování. Rád vzpomíná na Janusze Klimszu, Jana Mikuláška a Martina
Františáka. V roce 2009 stál u zrodu festivalu Dream Factory Ostrava, jehož je ředitelem a dramaturgem. Od stejného roku působil jako externí pedagog na Slezské univerzitě  v Opavě , kde
přednášel kulturní management. Od roku 2019 je členem odborné poroty Cen Thálie. 1. ledna 2023 se stává ředitelem Činoherního klubu v Praze.

SEKCE: Kultura a vzdělávání POČET AKTUALIZACÍ: 1

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzitě (1x), opavě (1x)

DUPLICITNÍ S: Činoherní klub vejde do nového roku s novým ředitelem ( Scena.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

28.12.2022 (14:05:02) Internet Slezská univerzita v Opavě Eprogram.cz - Články NEZNÁMÝ

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Tamara Iskrytskaya je mladá ambiciózní žena pocházející z Běloruska, která v roce 2004 přijela vlakem do České Republiky po absolvování pedagogické fakulty, oboru
matematiky a informatiky. Založila zde vzdělávací společnost Iskra a další dvě firmy. Tamara odjela z domova, aby si změnila život a mohla realizovat svoje sny. „Doporučuji

4. Činoherní klub bude mít nového ředitele   
seznam | nahoru

5. Podnikání je způsob myšlení   
seznam | nahoru
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vám, abyste se učili od zkušených lidí, protože vás posunou dopředu. Učte se z cizích chyb, ne ze svých“, říká s úctou sympatická dáma s roztomilým slabým východním
přízvukem. Věnuje se sportu a charitě. Již druhým rokem je prezidentkou Rotary clubu Ostrava City.

Překvapuje mě, že jste si pro život i podnikání zvolila Českou republiku. Proč jste se rozhodla právě pro Ostravu?

Bělorusko mám ráda, ale z hlediska rozvoje člověka nenabízí tolik možností.Já jsem se chtěla seberealizovat a najít obor a možnosti, které mě budou bavit. Do Ostravy jsem přijela studovat
ekonomii, i když už jsem jednu univerzitu měla za sebou v Bělorusku. Česko tehdy vstoupilo do EU a rozjížděly se nové projekty v mnoha oborech. Dalším stimulem byla podobná slovanská kultura.
Také mi vyhovovalo podnebí, které je podobné jako v Bělorusku, protože klimatické podmínky nás psychicky hodně ovlivňují. Poslednímotivací byl jazyk, když jsem se domnívala, že čeština je
dost podobná ruštině a nebudu mít problémy se rychle učit. To jsem se mýlila!

Mají vaší rodiče zkušenosti s podnikáním?

Matka i otec pracovali ve státním podniku 35 let a nikdy je nenapadlo podnikat. Hodně času jsem trávila u své babičky, která vlastnila rozsáhlá pole a hospodářská zvířata, jako byly krávy, prasata
či slepice. To byl počátek mého aktivního života, protože zvířata volno nikdy nemají. Tím vzniklo to, že jsem v životě dělala několik věcí najednou. Když jsem přijela na Moravu, můj kamarád už měl
zkušenosti s podnikáním a pomohl mi v začátcích kariéry v České republice.

Kdy vás napadlo pomáhat seniorům?

Můj kolega se přestěhoval do Prahy a nechal svého starého otce v Ostravě. Jeho tatínek v koupelně spadl a čekal dva dny, než mu někdo pomůže. Ve špatném stavu ho odvezli do nemocnice a po
několika měsících zemřel na posttraumatický šok. Začali jsme zjišťovat produkty na trhu, které monitorují domácí prostředí seniorů. Již pět let vyvíjíme náš systém, který denně zdokonalujeme.
Rodinní příslušníci jsou rádi, že přístroj upozorní na to, že se u starých rodičů nebo prarodičů něco děje.

Proč jste navázala spolupráci s Městskou  policií?

Naše seniorské zařízení ehelper jsme představili městské policii v Hlučíně, kde byl přítomen i náměstek velitele. Ve výrobku viděl velký potenciál, protože městská policie často jezdí do bytů na
základě žádosti volajících, aby zjistili, jestli je pohřešovaný člověk v pořádku. Celý proces zpřístupnění bytu trvá často dlouhé hodiny, než mohou přijet hasiči a otevřou dveře do bytu. Tím chci
vysvětlit, že náš výrobek urychluje pomoc. Jsem ráda, že jsme na základě rešerše v EU získali Užitný vzor, zapsaný u Úřadu duševního vlastnictví. Kromě policie Hlučín spolupracujeme s policii
Opava , Slezskou  Univerzitou  v Opavě  a Charitou Opava.

Umíte občas vypnout?

Hodinové měřítko neexistuje. Je to způsob života a uvažování. Výkon, který se měří časem, je pohledem zaměstnance. Jdu třeba spát a v hlavě se mi honí nápady a způsoby vylepšování daných i
nových projektů. Mě to ale baví a po letech jsem se konečně naučila uniknout od problémů a špatných myšlenek. V minulosti na mě padalo hodně negativního a já se málem zhroutila.

Jaké lidi obdivujete?

Vzhlížím k lidem, kteří vlastní velké společnosti a žijí svou prací. Jejich život je veřejný a denně riskují, aby si firmu zachovali i na úkor svého zdraví a práce je pro ně společenská zodpovědnost.
Mají silné zázemí a vyrovnaný osobní vztah, protože život musí být harmonický, až pak má člověk sílu a energii budovat něco víc. Odejít od rodiny není řešením. Je nutné se nad sebou zamyslet,
vyhodnotit danou situaci a pak napravit. Nelze přehazovat vinu na druhého člověka, i když je to jednodušší. Rodina je nejdůležitější základ pro podnikání.

Jak vaše podnikání zasáhl Covid a následně válka?

Přešla jsem na online režim, a tím jsem ušetřila spoustu času. Snažím se vyřešit více záležitostí z kanceláře. Projekt ehelper doba ovlivnila hodně, protože jsme nemohli chodit na návštěvy k
seniorům a zdravotně omezeným lidem. Projekt jsme na nezbytně dlouhou dobu přerušili, ale už zase pracujeme naplno.

Podnikání vyžaduje velké množství sil.  Jak se udržujete ve formě?

Nejdůležitější je fyzické zdraví a psychická pohoda. Stále přeorganizovávám svůj čas, protože mám malé dítě. Určuji si své priority. Rozvíjím svou paměť. Protože přibírám pořád nové projekty, je
nejhorší pamatovat si všechny termíny. Fyzickou aktivitu si udržuji sportem. Chodím do sauny, na fitness a jezdím na hory. Velice děkuji svému manželovi za jeho podporu a domácí pohodu.

Chci si zdokonalit angličtinu, abych neměla problém se čtením smluv a obchodní komunikaci. Snažíme se rozšířit trhy na Asii a Blízký východ. Ale taky jsem matka a musím se snažit poskytovat
nejlepší péči svému malému dítěti.

Co byste vzkázala mužům, kteří mají zaneprázdněné  manželky?

Mějte je rádi a milujte je vždy a všude a věřte, že to, co dělají, je baví a přináší jim klid a spokojenost v duši. Žena vám to pak vynahradí svou starostlivostí a pozorností. Přejte jim upřímně to
nejlepší. Každý máme šanci jít za svým snem.

Autor: Lada Kutějová

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  opava (1x), slezskou (1x), univerzitou (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

28.12.2022 (14:30:01) Internet Slezská univerzita v Opavě Idnes.cz - Články Josef Gabzdyl

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Jeden z moravskoslezských strategických projektů, které mají pomoci Karvinsku po blížícím se ukončení těžby uhlí, nečekaně mění plánované působiště. Změn je však ještě více.

Zatímco původně měly tropické skleníky stát nedaleko bývalého Dolu Barbora v karvinské části Doly, nově se připravuje přiblížení k městu do lokality Lipiny, a to do pomyslného trojúhelníku mezi
golfovým hřištěm, bývalým Dolem Darkov a vodní plochou zvanou Karvinské moře.

„Projekt se také zmenší a ubude skleníků, celkově tedy bude výrazně méně energeticky náročný,“ podotkl krajský náměstek Jakub Unucka (ODS).

Dodal, že změna vzešla od britské firmy coby majitelky licence a její studie proveditelnosti. „Ta ukázala, že z ekonomického hlediska je přesun nutný,“ zmínil Unucka.

Údajně se také mění podoba skleníků, takzvaných biomů. Místo bublin tvůrci spíše uvažují o tvaru podobnému indiánskému týpí.

Více vědy, méně turistiky

Podle opoziční krajské zastupitelky Zuzany Klusové (Piráti) z Karviné jde o nečekanou změnu. „Bylo nám řečeno, že původní místo bylo zvoleno na základě analýzy a je jediné možné. Přitom o
přesunu jsem se dozvěděla víceméně jen náhodou,“ podivila se.

Zmínila také, že se obává, aby stěhování neztížilo získání nutné evropské dotace.

„Já jsem přesvědčený, že zmenšením, a díky nižší energetické náročnosti, se šance na udělení dotace zvyšují,“ oponoval náměstek Unucka.

6. Blíže ke Karviné a menší skleníky. Projekt EDEN se překvapivě mění   
seznam | nahoru
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Pomůže údajně i to, že podle nové verze Edenu Silesia, jak se projekt nazývá, bude kladen větší důraz na vědecké poslání, což lépe vyhovuje určení dotace. „Samozřejmě zůstane i možnost
vstupu veřejnosti,“ upozornil Unucka.

Stěhování si vynutí také změnu při koupi potřebných pozemků. Místo soukromé společnosti Asental, která vlastnila původně zvažovanou plochu, nyní bude pozemky prodávat státní firma OKD.

Otevřeno nejpozději za pět let

Projekt Eden funguje od roku 2001 v britském hrabství Cornwall, kde se takto podařilo oživit uzavřený kaolinový lom.

Eden Silesia má být až z 95 procent hrazený z evropského fondu pro regiony postižené těžbou uhlí a jejím útlumem. Botanický park se uchází o více než dvě miliardy korun. Dotační podmínky pak
stanovují, že se musí otevřít do roku 2027.

Provozovatelem parku se stane Slezská  univerzita . „Vznikne ústav udržitelného rozvoje, kde se bude vyučovat například cirkulární ekonomie, udržitelné zemědělství a zahradnictví,“ nastínil už
dříve prorektor pro strategii a komunikaci Tomáš Gongol.

Původně měl projekt Eden Silesia stát v karvinské části Doly (červená značka), nově blíže městu (modrá značka).

Mapy poskytuje freytag & berndt. © freytag & berndt, SHOCart, přispěvatelé OpenStreetMap. Společnost také vytváří knižní sérii Toulavá kamera s tipy na výlety po celém Česku, která je
ideálním dárkem pro obdivovatele krás naší vlasti.

SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x)

DUPLICITNÍ S: Blíže ke Karviné a menší skleníky. Projekt EDEN se překvapivě mění ( Idnes.cz - Články, Vedení univerzity ); Blíže ke Karviné a menší skleníky. Projekt EDEN se překvapivě mění
(Impuls - Články, Vedení univerzity ); Blíže ke Karviné a menší skleníky. Projekt EDEN se překvapivě mění ( Impuls - Články, Slezská univerzita v Opavě );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

28.12.2022 (14:43:18) Internet Institut tvůrčí fotografie Magazin.aktualne.cz - Foto Matěj Stránský, dap, vot

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Válka na Ukrajině, požár v Českém Švýcarsku, cesta po Německu vlakem za devět euro i setkání s estonskou premiérkou Kajou Kallasovou. Rok 2022 byl pro fotografa Respektu Matěje
Stránského pestrý. "Když si zpětně procházím fotky v archivu, dochází mi, co všechno jsem viděl, kam jsem měl možnost se podívat, s kým jsem měl čest se setkat, čemu všemu jsem byl
přítomný," říká.

Titulní snímek této fotogalerie pořídil Matěj Stránský na Ukrajině ve dnech, kdy Rusko napadlo Ukrajinu. "V den, kdy začala válka, jsme byli s kolegy v Záporoží. Vybavuju si to ráno v pět hodin,
kdy se rozespalí potkáváme na recepci hotelu a domlouváme se, co dál. Uplynulé dva dny jsem strávili bez přestávky na cestě s cílem dostat se do Mariupolu a zachytit atmosféru těsně před
vypuknutím války," říká fotograf Stránský.

Když se 24. února brzy ráno dozvěděli, že Rusko zaútočilo, bylo jasné, že cesta do Mariupolu padla, přístup do tamní oblasti armáda uzavřela. "Stejně jako jinde i v Záporoží začala část lidí v
touze uniknout ostřelování narychlo zoufale hledat místa v autech odjíždějících pryč. Měli jsme volno, takže jsme dva neplánované pasažéry přibrali i my. V dlouhých kolonách jsme strávili
následující dva dny cesty na maďarskou hranici, střídali jsme se nonstop za volantem, a tak jediné fotky, které z celé cesty mám, jsou z auta," vypráví.

Z pestré škály témat, která měl možnost letos fotografovat, se mu hned vybaví také letní cesta po Německu s kolegou Tomášem Lindnerem: "Pobídkou k reportáži byl dopravní experiment, který
zavedla spolková vláda - v letních měsících bylo možné za devět eur neomezeně jezdit regionálními vlaky a autobusy. Cesta nás zavedla mimo jiné na ostrov Langeoog v Severním moři."

V červenci fotografoval hořící České Švycarsko, v srpnu pak vysychající koryto italského Pádu. Na konci září měl možnost setkat se s estonskou premiérkou Kajou Kallasovou, která Respektu
poskytla rozhovor. A v říjnu fotografoval slovenskou prezidentku Zuzanu Čaputovou, která přišla vyjádřit soustrast provozovateli klubu a místní LGBT komunitě den poté, co Slovenskem otřásla
homofobní vražda před klubem Tepláreň v Bratislavě. "Byl to pestrý rok, podobně jako ty dřívější," říká Matěj Stránský.

Fotogalerie ze seriálu Top foto představují výběr nejlepších snímků od fotografů pracujících pro různé tituly vydavatelství Economia (především pro Aktuálně.cz, Hospodářské noviny, Respekt či
Ekonom). Staly se už tradicí, která je na Aktuálně.cz spojena se závěrem roku. Autoři vybírají své fotografie sami a mohou představit jak snímky, které vznikly v rámci jejich novinářské práce, tak i
svou volnou tvorbu. Cílem je připomenout si uplynulý rok a ohlédnout se za spoustou výborných fotografií, které během roku vznikly. Seriál letos vychází od 25. prosince do 6. ledna.

V seriálu doposud vyšly snímky roku Jakuba Plíhala, Lukáše Bíby a Milana Jaroše. Toto je čtvrtý díl celé série.

O autorovi snímků:

Matěj Stránský fotografuje pro týdeník Respekt. Absolvoval Institut tvůrčí  fotografie  v Opavě a žurnalistiku na Fakultě sociálních věd Univerzity Karlovy v Praze. Dva roky studoval fotografii
na Université Paris 8. S Respektem spolupracuje od roku 2001, od září 2007 jako stálý fotograf. Získal ocenění na soutěžích Czech Press Photo a Mio Photo Award.

Jeho práci můžete sledovat také zde:
Instagram (@_matej_stransky_)

Titulní snímek této fotogalerie pořídil Matěj Stránský na Ukrajině ve dnech, kdy Rusko napadlo Ukrajinu. "V den, kdy začala válka, jsme byli s kolegy v Záporoží. Vybavuju si to ráno v pět hodin,
kdy se rozespalí potkáváme na recepci hotelu a domlouváme se, co dál. Uplynulé dva dny jsem strávili bez přestávky na cestě s cílem dostat se do Mariupolu a zachytit atmosféru těsně před
vypuknutím války," říká fotograf Stránský.

Když se 24. února brzy ráno dozvěděli, že Rusko zaútočilo, bylo jasné, že cesta do Mariupolu padla, přístup do tamní oblasti armáda uzavřela. "Stejně jako jinde i v Záporoží začala část lidí v
touze uniknout ostřelování narychlo zoufale hledat místa v autech odjíždějících pryč. Měli jsme volno, takže jsme dva neplánované pasažéry přibrali i my. V dlouhých kolonách jsme strávili
následující dva dny cesty na maďarskou hranici, střídali jsme se nonstop za volantem, a tak jediné fotky, které z celé cesty mám, jsou z auta," vypráví.

Z pestré škály témat, která měl možnost letos fotografovat, se mu hned vybaví také letní cesta po Německu s kolegou Tomášem Lindnerem: "Pobídkou k reportáži byl dopravní experiment, který
zavedla spolková vláda - v letních měsících bylo možné za devět eur neomezeně jezdit regionálními vlaky a autobusy. Cesta nás zavedla mimo jiné na ostrov Langeoog v Severním moři."

V červenci fotografoval hořící České Švycarsko, v srpnu pak vysychající koryto italského Pádu. Na konci září měl možnost setkat se s estonskou premiérkou Kajou Kallasovou, která Respektu
poskytla rozhovor. A v říjnu fotografoval slovenskou prezidentku Zuzanu Čaputovou, která přišla vyjádřit soustrast provozovateli klubu a místní LGBT komunitě den poté, co Slovenskem otřásla
homofobní vražda před klubem Tepláreň v Bratislavě. "Byl to pestrý rok, podobně jako ty dřívější," říká Matěj Stránský.

Fotogalerie ze seriálu Top foto představují výběr nejlepších snímků od fotografů pracujících pro různé tituly vydavatelství Economia (především pro Aktuálně.cz, Hospodářské noviny, Respekt či
Ekonom). Staly se už tradicí, která je na Aktuálně.cz spojena se závěrem roku. Autoři vybírají své fotografie sami a mohou představit jak snímky, které vznikly v rámci jejich novinářské práce, tak i
svou volnou tvorbu. Cílem je připomenout si uplynulý rok a ohlédnout se za spoustou výborných fotografií, které během roku vznikly. Seriál letos vychází od 25. prosince do 6. ledna.

V seriálu doposud vyšly snímky roku Jakuba Plíhala, Lukáše Bíby a Milana Jaroše. Toto je čtvrtý díl celé série.

7. Top foto 2022: Když začala válka, byli jsme v Záporoží, říká Matěj Stránský   
seznam | nahoru
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Matěj Stránský fotografuje pro týdeník Respekt. Absolvoval Institut tvůrčí  fotografie  v Opavě a žurnalistiku na Fakultě sociálních věd Univerzity Karlovy v Praze. Dva roky studoval fotografii
na Université Paris 8. S Respektem spolupracuje od roku 2001, od září 2007 jako stálý fotograf. Získal ocenění na soutěžích Czech Press Photo a Mio Photo Award.

Jeho práci můžete sledovat také zde:
Instagram (@_matej_stransky_)

SEKCE: Hobby

KLÍČOVÁ SLOVA:  institut (2x), tvůrčí (2x), fotografie (2x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

28.12.2022 (19:04:09) Internet Slezská univerzita v Opavě Polar.cz - Opavsko Katka Geryková

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Studenti Slezské  univerzity  natáčí dokumentární film o životě Karla Schinzela. Jen málokdo si toto jméno spojí s vývojem třívrstvé barevné fotografie. A opravdu jen málokdo ví, že za tímto
převratným vynálezem, který patentovala firma Kodak, stojí muž, který žil v Opavě. Hraný dokument připomene život tohoto nedoceněného vynálezce.

Jako filmové téma své magisterské práce si student Slezské univerzity , oboru Multimediální techniky Maksym Tkachenko, vybral život vědce, který zdokonalil systém vyvolávání barevné
fotografie. O Karlu Schinzelovi, který prožil část svého života v Opavě, se toho totiž příliš mnoho neví. Dochovala se jen jediná jeho fotografie.

A tak život účetního, později chemika a vědce zastírá spousta domněnek a dohadů, které se snaží filmaři v hraném dokumentu alespoň trochu poodhalit.

Karel Schinzel zasvětil svůj život vědecké práci. Americká firma KODAK od něj odkoupila na 27 patentů, včetně toho nejvýznamnějšího na barvotvorné vyvolávání fotografií s postupným
spektrálním osvětlováním. Ačkoliv šlo o průlomovou inovaci, nedostal za ni její autor adekvátně zaplaceno. Zřejmě také proto, že neměl dost silné lokty. Ani jeho osobní život nebyl příliš šťastný.
Navíc také oslepl.

Hereckých rolí se ujali amatéři, převážně studenti. Jak se dělá film se učili na place nejen oni, ale také zvukaři, maskérky i produkční.

Kostýmy potřebné pro hranou část filmu, stejně tak i rekvizity, si zapůjčili studenti z oblastních divadel. Maskérka vytvořila dobový make-up i účesy.

Pro ateliérové natáčení poskytla zázemí Slezská  univerzita . Ale některé scény byly pořízeny v Rakousku.

Ve filmu budou zachyceny také výpovědi historiků a odborníků na fotografii. Společně se budou snažit najít odpověď na otázku, proč člověk, který se zasloužil o zásadního průlom ve ve vývoji
barevné fotografie, zůstal téměř zapomenutý.

Studenti ještě shánějí peníze na postprodukci filmu. Pokud chcete projekt podpořit, můžete tak udělat přes platformu Startovač. Více informací najdete zde: https://www.startovac.cz/projekty/karel-
schinzel-clovek-ktery-obarvil-svet 

Premiéra hraného dokumentu Karel Schinzel: Člověk, který obarvil svět se chystá na duben.

SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (2x), univerzity (2x), slezská (1x), univerzita (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

29.12.2022 (11:48:18) Internet Slezská univerzita v Opavě BroadBandTvNews.com - Články Chris Dziadul

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Spain’s LaLiga is ending 2022 with the satisfaction of having achieved important legal successes in the field of the fight against piracy and the protection of the audiovisual content of its clubs,
among which three resolutions of important relevance to its interests stand out.

In a statement, it says that these judicial resolutions reinforce LaLiga’s position in the protection of the legitimate audiovisual content belonging to the clubs, whose audiovisual income is one of its
main assets, as well as fundamental to sustaining the professional football industry, which employs 185,000 people in Spain. generating1.37% of GDP and contributing €4.1 billion to Spanish
society through its taxes.

Ratification of Intellectual Property Rights

On December 23, 2022, the 6th Criminal Court of Valencia handed down a sentence condemning the administrator of the websites www.verdirectotv.com and www.verdirectotvnet.tv to a total of
14 months imprisonment for facilitating illegal access to LaLiga matches through these websites by providing links.

According to LaLiga, thissentence is of enormous importance for the fight against LaLiga piracy since the aforementioned resolution, the first handed down after the Supreme Court Judgment of
June 2, 2022, concludes that the rights subject to protection by article 270.2 of the Criminal Code are broader than those provided for in article 270.1, as well as that the conduct typified by 270.
and analyzed by the Supreme Court has nothing to do with that provided for in article 270.2, which refers to facilitating internet access to “works or benefits subject to intellectual property”, among
which without a doubt are the LaLiga matches, without any reference to their having to be “of an artistic, scientific or literary nature”.

Therefore, the illegal broadcast of LaLiga matches over the internet carries a prison sentence of 6 months to 4 years, and can reach 6 years in prison in cases where conduct is aggravated.

Roja Directa
Following legal proceedings initiated by LaLiga together with the Danish association Rettigheds Alliancen, the Frederiksberg court issued a decision on December 13, 2022, to confirm the blocking

8. Studenti natáčí film o zapomenutém tvůrci barevné fotografie K. Schinzelovi   
seznam | nahoru

9. LaLiga wins legal battles against piracy   
seznam | nahoru
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of the website rojadirecta.me in Denmark. In the ruling, the court declares that LaLiga broadcasts are the expression of free, creative and personal choices, therefore, original creations that enjoy
copyright protection. The court considers that by making LaLiga broadcasts available to the public on the “rojadirecta” website, Puerto 80 Projects SLU has infringed LaLiga’s copyright, and must
therefore accept the blocking of the “rojadirecta” website in Denmark .

Google Play 
Finally, on December 22, 2022, the 53rd Preliminary Examining Court of Madrid issued an order -after a positive report from the Public Prosecutor’s Office – whereby, considering the
precautionary measures requested by LaLiga, it agreed to remove the popular IPTV streaming application “IPTV Smarters Pro” from the Google Play store, which once installed allowed -
according to the conclusions of a UDEV report- the viewing of premium television channels in which LaLiga matches were broadcast among other content.
This resolution joins the one issued on April 27, 2022 by the Investigating Court No. 1 of Cieza ordering both Google and Huawei to withdraw the popular player application “newPlay” from their
Stores for illegally giving access to LaLiga matches.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slu (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

29.12.2022 (22:29:09) Internet Slezská univerzita v Opavě Rozhlas.cz - Ostrava Naďa Čvančarová

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Jak vypadala Ostrava v padesátých a šedesátých letech minulého století. To mapuje nová fotografická publikace, která je společným dílem fotografa Ondřeje Durczaka a sociologa Jiřího
Siostrzonka.

Publikací Zrození metropole autoři navazují už na své předchozí projekty, které byly rovněž věnované Ostravě a dalším místům našeho kraje. Tentokrát ovšem využívají archivních materiálů a
často i zatím nikdy nepublikovaných dobových fotografií. Mimochodem oba se před lety setkali jako student a pedagog na Slezské univerzitě  v Opavě .

SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzitě (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

30.12.2022 (08:13:43) TV Slezská univerzita v Opavě TV POLAR - REGIONÁLNÍ ZPRÁVY POLAR (automat) TV POLAR

Otevřít originál | Otevřít detail| Stáhnout článek

08:04
00 než 110 nových parkovacích míst ale dostatek v jeho okolí už v příštím roce projde revitalizací Menší přilehlá část k tomuto
15 vnitrobloku Lidé se tak mohou těšit na nové komunikace zelený mobiliář Yvona Fajtová televize Polar ostrava-poruba Možná se má v posledních měsících zdá že v turbulentní době

energetické krize přichází jen samé špatné
30 zprávy a vážná témata přesto jsme se pokusili v této oblasti najít pár okamžiků které by vás mohli pobavit Tady jsou tak například první náměstek hejtmana Moravskoslezského kraje pro

energetiku a průmysl Jakub unucka má velmi zajímavý
45 názor na komunitní energetiku tady je jeho vysvětlení Co to komunitní energetika vlastně je komunitním řeka jaké zvláštní pojem že to je fakt Teenager sex šichni o tom mluví a nikdo to ještě

nikdy neviděl Takže opravdu jsme ve

08:05
00 stejné podobě na to reagují další experti v energetice následovně to montuji Babi mám to je heslo nevrtej ale on to jaký bude rok 2030 podle vás pane bendo On si že v té době komunitně

regetek a už nebude ty ne že se jak
15 jsi říkal Jakub už to nebude ani je ty ale bude to naprosto běžná věc pozadu nezůstal ani Mirek Topolánek bývalý premiér České republiky a v současné době předseda teplárenského

sdružení České republiky ten přišel s originálním řešením jak čelit energetické
30 krizi to co si myslím že je třeba nakoupit ebonitové tyče a nakonec při takto nastavených podmínkách na tom tak zvané evropském trhu bude velmi efektivní chcípne palivové tyče liščím

ohonem
45 a To já všem přeji jako ten pohyb Jako aby byl v pořádku Tomáš Tikal televize Polar studenti Slezské univerzity  v Opavě  natáčí dokumentární film o životě Karla schinzela jen

08:06
00 málokdo si toto jméno spojí s vývojem třívrstvé barevné fotografie a opravdu jen málokdo ví že zatím to převratným vynálezem který prezentovala firma Kodak stojí Muž který žil v Opavě

hraný dokument připomene život tohoto nedoceněného
15 vynálezce jako filmové téma své magisterské práce si student Slezské univerzity  obor multimediální techniky Maxim tkačenko vybral život vědce který zdokonalil a systém vyvolávání

barevné fotografie o Karlovi
30 který prožil část svého života v Opavě se toho totiž příliš mnoho neví ten tu knihovnu věci a díky tomu můžeme dosáhnout toho
45 že to je jako napůl Právě že to bylo tak to mohlo být ale nemusí to být Karel schinzel zasvětil svůj život vědecké práci v Americe firma Kodak od ní odkoupila na 27 patentu včetně toho

nejvýznamnějšího na

08:07
00 barvu tvorné vyvolávání fotografií s postupným spektrálním osvětlováním a ačkoliv šlo průlomovou inovaci nedostala za ní její autor adekvátně zaplaceno zřejmě také protože neměl dost

silné lokty šťastný
15 život tak jsem se rozhodl spíše pro takové smutnější plody všechno ateliérové natáčení poskytla zázemí Slezská  univerzita  ale některé scény byly pořízeny v Rakousku co jsme vyrazili
30 do Vídně a dopadne nutrion dlouhodobou studenti ještě shánějí peníze na postprodukci filmu pokud chcete projekt podpořit můžete tak udělat přes platformu startovač Kateřina Grygová

televize Polar Opava unikátní

10. Zrození ostravské metropole mapuje publikace fotografa Durczaka a
sociologa Siostrzonka  seznam | nahoru

11. REGIONÁLNÍ ZPRÁVY POLAR (automat)   
seznam | nahoru
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45 a jedna z největších výstav betlémů v Česku byla k vidění ve frýdku-místku soubor zhruba 130 nejrůznějších Betlému byl vystaven pod to je kovy nové pauze a lidé si ho mohli prohlédnout
jen po dva dny betlémy byly vystaveny

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (2x), univerzity (2x), opavě (1x), slezská (1x), univerzita (1x)

DUPLICITNÍ S: REGIONÁLNÍ ZPRÁVY POLAR (automat) ( TV POLAR - REGIONÁLNÍ ZPRÁVY POLAR (automat), Slezská univerzita v Opavě ); REGIONÁLNÍ ZPRÁVY POLAR (automat) ( TV
POLAR - REGIONÁLNÍ ZPRÁVY POLAR (automat), Slezská univerzita v Opavě);

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

30.12.2022 (11:38:36) Sociální sítě Fakulta veřejných politik Facebook - Příspěvky Fakulta  veřejných  politik  v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Vše nejlepší do nového roku vám přeje Fakulta veřejných  politik  v Opavě  �✨ Ať je váš rok 2023 naplněn štěstím, zdravím a úspěchy v osobním a profesním životě i při studiu!

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (2x), veřejných (2x), politik (2x), opavě (2x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

30.12.2022 (16:49:12) Internet Institut tvůrčí fotografie Magazin.aktualne.cz - Foto Libor Fojtík, dap, vot

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

"Můj letošní výběr je z česko-slovenské hranice, kde jsem strávil spoustu volných chvil v létě i v zimě při reportážích s kolegou Martinem Bibenem," říká fotograf Libor Fojtík. Společně tam
pracovali na celoročním seriálu Hospodářských novin nazvaném Made in Czech-o-Slovakia.

"Při fotografování reportáží se občas podarí̌ udělat i 'jiný' typ fotky, než jaký potrěbuji k vyprávění prí̌běhů konkrétních lidí, jejich činností a osudů," vysvětluje fotograf Fojtík. Ve fotogalerii
představuje svůj vlastní pohled na život, dění, krajinu a folklor v československém pohraničí, od trojmezí na Hrčavě až po soutok Dyje s Moravou. "V pásmu širokém po obou stranách hranice
padesát kilometrů mě zajímá obyčejný život a scenérie, které se odehrávají mnohdy na pozadí samotných akcí. Snažím se odhalovat skrytý humor či absurditu situací," dodává Fojtík.

Fotogalerie ze seriálu Top foto představují výběr nejlepších snímků od fotografů pracujících pro různé tituly vydavatelství Economia (především pro Aktuálně.cz, Hospodářské noviny, Respekt či
Ekonom). Staly se už tradicí, která je na Aktuálně.cz spojena se závěrem roku. Autoři vybírají své fotografie sami a mohou představit jak snímky, které vznikly v rámci jejich novinářské práce, tak i
svou volnou tvorbu. Cílem je připomenout si uplynulý rok a ohlédnout se za spoustou výborných fotografií, které během roku vznikly. Seriál letos vychází od 25. prosince do 6. ledna.

V seriálu doposud vyšly snímky roku Jakuba Plíhala, Lukáše Bíby, Milana Jaroše, Matěje Stránského a Tomáše Vocelky. Toto je šestý díl celé série.

O autorovi snímků:

Libor Fojtík (* 1977) vystudoval Institut tvůrčí  fotografie  při Slezské univerzitě v Opavě. Fotožurnalistice se začal věnovat v roce 2008 v agentuře ISIFA. O rok později přešel do
Hospodářských novin. Věnuje se především reportáži a dokumentu. Získal první cenu na mezinárodní fotosoutěži Frame 2010. Ve stejném roce vyhrál na Czech Press Photo kategorii
Každodenní život a v roce 2014 získal třetí místo na soutěži Photo Annual Awards. Je také autorem knihy Trampové, ve které fotograficky mapuje tuto specifickou českou subkulturu.

Jeho práci můžete sledovat také zde:

Web: liborfojtik.com a cargocollective.com/sonda
Facebook: facebook.com/fojtiklibor

"Při fotografování reportáží se občas podarí̌ udělat i 'jiný' typ fotky, než jaký potrěbuji k vyprávění prí̌běhů konkrétních lidí, jejich činností a osudů," vysvětluje fotograf Fojtík. Ve fotogalerii
představuje svůj vlastní pohled na život, dění, krajinu a folklor v československém pohraničí, od trojmezí na Hrčavě až po soutok Dyje s Moravou. "V pásmu širokém po obou stranách hranice
padesát kilometrů mě zajímá obyčejný život a scenérie, které se odehrávají mnohdy na pozadí samotných akcí. Snažím se odhalovat skrytý humor či absurditu situací," dodává Fojtík.

Fotogalerie ze seriálu Top foto představují výběr nejlepších snímků od fotografů pracujících pro různé tituly vydavatelství Economia (především pro Aktuálně.cz, Hospodářské noviny, Respekt či
Ekonom). Staly se už tradicí, která je na Aktuálně.cz spojena se závěrem roku. Autoři vybírají své fotografie sami a mohou představit jak snímky, které vznikly v rámci jejich novinářské práce, tak i
svou volnou tvorbu. Cílem je připomenout si uplynulý rok a ohlédnout se za spoustou výborných fotografií, které během roku vznikly. Seriál letos vychází od 25. prosince do 6. ledna.

V seriálu doposud vyšly snímky roku Jakuba Plíhala, Lukáše Bíby, Milana Jaroše, Matěje Stránského a Tomáše Vocelky. Toto je šestý díl celé série.

Libor Fojtík (* 1977) vystudoval Institut tvůrčí  fotografie  při Slezské univerzitě v Opavě. Fotožurnalistice se začal věnovat v roce 2008 v agentuře ISIFA. O rok později přešel do
Hospodářských novin. Věnuje se především reportáži a dokumentu. Získal první cenu na mezinárodní fotosoutěži Frame 2010. Ve stejném roce vyhrál na Czech Press Photo kategorii
Každodenní život a v roce 2014 získal třetí místo na soutěži Photo Annual Awards. Je také autorem knihy Trampové, ve které fotograficky mapuje tuto specifickou českou subkulturu.

Jeho práci můžete sledovat také zde:

Web: liborfojtik.com a cargocollective.com/sonda
Facebook: facebook.com/fojtiklibor

SEKCE: Hobby

KLÍČOVÁ SLOVA:  institut (2x), tvůrčí (2x), fotografie (2x)

DUPLICITNÍ S: Podivuhodné příběhy z česko-slovenské hranice. Top foto 2022 podle Libora Fojtíka ( Magazin.aktualne.cz - Foto, Slezská univerzita v Opavě );

12. Vše nejlepší do nového roku vám přeje Fakulta…   
seznam | nahoru

13. Podivuhodné příběhy z česko-slovenské hranice. Top foto 2022 podle Libora
Fojtíka  seznam | nahoru
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https://www.maximusweb.cz/public/original/51157461
https://www.maximusweb.cz/public/original/51168637
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NTExNjk0MTIsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NTExNjk0MTIsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NTExNjk0MTIsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/51169412
https://www.maximusweb.cz/detail/clanku/51169412
http://translate.google.com/translate?hl=cs&sl=cs&tl=en&u=https%3A%2F%2Fwww.facebook.com%2Fslu.fvp%2Fposts%2F608901841238434
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/51169412
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NTExNzMxMzIsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NTExNzMxMzIsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NTExNzMxMzIsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/51173132
https://www.maximusweb.cz/detail/clanku/51173132
http://translate.google.com/translate?hl=cs&sl=cs&tl=en&u=http%3A%2F%2Fmagazin.aktualne.cz%2Ffoto%2Ftop-foto-2022-libor-fojtik%2Fr%7Eff73269e811611ed9ae20cc47ab5f122
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/51173132
https://www.maximusweb.cz/public/original/51173127


Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

30.12.2022 (16:50:23) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Ústav historických věd - Slezská  univerzita  v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Loučíme se s vámi (tak trochu střelbou do vlastních řad) a těšíme se na setkávání v roce 2023! Přejeme vám poklidnou oslavu konce roku a pozor na opileckou kreativitu! PO I. a V(III.)J by mohli
vyprávět!

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

30.12.2022 (18:13:37) TV Slezská univerzita v Opavě TV POLAR - REGIONÁLNÍ ZPRÁVY POLAR (automat) TV POLAR

Otevřít originál | Otevřít detail| Stáhnout článek

18:06
00 Betlému byl vystaven po dvouleté pauze a lidé si ho mohli prohlédnout jen po dva dny betlémy byly vystaveny v základní škole ulice Československé armády letos se jednalo už od 19:00

ročník výstavy lidé viděli
15 tisíce figur Které pocházely z nejrůznějších koutu celého světa vystavovat jsme začali od čtyřech Betlému čtyři betlémy to byla první výstava dneska jich máme někde kW
30 230 každým rokem na Vánoce se vždycky sejdeme a vytáhneme ze sklepa mnoho krabic a začneme skládat Betlém dneska jich máme již přes 200 Takže je to práce na dva až tři dny

figurek je velké
45 množství jejich tisíce každý Betlém obsahuje od jedné až dvou figurek až třeba po 130 betlémy jsou samozřejmě různé jsou z různých materiálů převážně mi řekli

18:07
00 že jsou ze dřeva ty betlémy jsou od největších po nejmenší jsou tam ve skořápkách od vlašských ořechů jsou různé jsou cínové jsou plastové jsou tam velmi
15 vzácné vystavovatelé nyní betlémy uloží opět do depozitáře a pro veřejnost je vystaví opět za rok Libor Běčák televize Polar studenti Slezské univerzity  v Opavě  natáčí dokumentární

film o životě Karla jen
30 málokdo si toto jméno spojí s vývojem třívrstvé barevné fotografie a opravdu jen málokdo ví že zatím to převratným vynálezem který prezentovala firma stojí Muž který žil v Opavě hraný

dokument připomene život tohoto
45 nedoceněného vynálezce jako filmové téma své magisterské práce si student Slezské univerzity  obor multimediální techniky Maxim Kačenko vybralo život vědce který zdokonalil a

systém vyvolávání barevné fotografie o Karlovi

18:08
00 který prožil část svého života v Opavě se toho totiž příliš mnoho neví on tě tam prostě knihovnu to
15 je jako No právě že tohle to mohlo být ale nemusí to být Karel schinzel zasvětil svůj život vědecké práci americká firma Kodak od ní odkoupila na 27 včetně toho nejvýznamnějšího
30 na barvu tvorné vyvolávání fotografií s postupným spektrálním osvětlováním a ačkoliv šlo o průlomovou inovace nedostala za ní její auto adekvátně zaplacená zřejmě také protože neměl

dost silné lokty přemýšlel
45 jsem nad tím jak tomu že měl velice šťastný život tak jsem se rozhodl spíše pro takové smutno do ateliéru v natáčení poskytla zázemí Slezská  univerzita  ale některé scény byly pořízeny v

Rakousku To jsme vyrazili

18:09
00 do Vídně a dopadne Note on dlouhodobou studenti ještě shánějí peníze na postprodukci filmu pokud chcete projekt podpořit můžete tak udělat přes platformu startovač Kateřina Grygová

televize Polar Opava v Česku
15 je nedostatek bytů jedna věc je byty stavět 2. renovovat v Moravské Ostravě a Přívozu si zvolili druhou cestu a byty v původním stavu mění na moderní bydlení radnice Moravské Ostravy a

Přívozu postupně revitalizuje
30 svůj bytový fond Zatímco na začátku minulého volebního období měla více než 400 neobsazených by to dnes je to zhruba polovina jejich počet přesně i nadále díky tomu máme taky

mnohem více obsazených ploch a taky mnohem větší příjmy
45 z nájmu který je ale pořád dá se říci na dvou třetinách tržního v letošním roce jsme v rámci investic rekonstruovali 3 bytové domy U Tiskárny 2 kde jsme nyní v únoru v 6:00 a u manovu 8

jednalo se o komplexní rekonstrukce na 16:00

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (2x), univerzity (2x), opavě (1x), slezská (1x), univerzita (1x)

DUPLICITNÍ S: REGIONÁLNÍ ZPRÁVY POLAR (automat) ( TV POLAR - REGIONÁLNÍ ZPRÁVY POLAR (automat), Slezská univerzita v Opavě ); REGIONÁLNÍ ZPRÁVY POLAR (automat) ( TV
POLAR - REGIONÁLNÍ ZPRÁVY POLAR (automat), Slezská univerzita v Opavě);

14. Loučíme se s vámi (tak trochu střelbou do…   
seznam | nahoru

15. REGIONÁLNÍ ZPRÁVY POLAR (automat)   
seznam | nahoru
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https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NTExNzUxNTYsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NTExNzUxNTYsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NTExNzUxNTYsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/51175156
https://www.maximusweb.cz/detail/clanku/51175156
http://translate.google.com/translate?hl=cs&sl=cs&tl=en&u=https%3A%2F%2Fwww.facebook.com%2Fuhv.cz%2Fposts%2F590722503061675
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/51175156
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NTExNzQyMjUsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NTExNzQyMjUsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NTExNzQyMjUsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/51174225
https://www.maximusweb.cz/detail/clanku/51174225
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/51174225
https://www.maximusweb.cz/public/original/51182068
https://www.maximusweb.cz/public/original/51179735


Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

31.12.2022 (05:00:14) Internet Slezská univerzita v Opavě Forum24.cz - Články FORUM 24

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Rok 2022 končí. A bude to rok, na kter ý budeme vzpomínat hlavně v souvislosti s válkou na Ukrajině, čemuž odpovídal i obsah T ýdeníku FORUM. Toto je deset nejlep ších
článků, které ukazují, že byste si noviny měli rozhodně předplatit (a udělat to můžete ZDE ).

Rok 2022 kon  Rok 2022 kon  čí čí . A bude to rok, na kter  . A bude to rok, na kter  ý ý budeme vzpom budeme vzpom í í nat hlavn nat hlavn ě ě v souvislosti s v  v souvislosti s v  á á lkou na Ukrajin
lkou na Ukrajin  ě ě , , č č emu emu ž ž odpov odpov í í dal i obsah T  dal i obsah T  ý ý den den í í ku FORUM. Toto je deset nejlep  ku FORUM. Toto je deset nejlep  ší ší ch ch č č l l á á nk nk ů ů ,
kter , kter  é é ukazuj ukazuj í í , , ž ž e byste si noviny m e byste si noviny m ě ě li rozhodn li rozhodn ě ě p p ř ř edplatit (a udělat to můžete ZDE  edplatit (a udělat to můžete ZDE  ). ).

Rozhovor s Andrejem Zubovem. Co se stane, když nezastavíme Putina?

Rozhovor s Andrejem Zubovem. Co se stane, kdy  Rozhovor s Andrejem Zubovem. Co se stane, kdy  ž ž nezastav nezastav í í me Putina? me Putina?

Po začátku války na Ukrajině jsme několik čísel věnovali výhradně tomuto tématu. A tak jste si mohli p řečíst například rozhovor s rusk ým historikem Andrejem Zubovem, kter ý zevrubně vysvětloval
jak ruský problém, tak i možné důsledky toho, co by se stalo, kdyby se nepoda řilo zastavit Vladimira Putina.

Po za Po za čát čát ku v ku v á á lky na Ukrajin  lky na Ukrajin  ě ě jsme n jsme n ě ě kolik kolik čí čí sel v sel v ě ě novali v novali v ý ý hradn hradn ě ě tomuto t  tomuto t  é é matu. A tak jste si
mohli p matu. A tak jste si mohli p  ř ř e e čí čí st nap st nap ří ří klad rozhovor s rusk  klad rozhovor s rusk  ý ý m historikem Andrejem Zubovem, kter  m historikem Andrejem Zubovem, kter  ý ý
zevrubn zevrubn ě ě vysv vysv ě ě tloval jak rusk  tloval jak rusk  ý ý probl probl é é m, tak i mo m, tak i mo ž ž n n é é d d ů ů sledky toho, co by se stalo, kdyby se nepoda  sledky toho, co by se
stalo, kdyby se nepoda ř ř ilo zastavit Vladimira Putina.  ilo zastavit Vladimira Putina.

tydenikforum.cz/9-2022/aktualne/rusky-historik-andrej-zubov-pokud-putina-nezastavime-na-ukrajine-pujde-dale-do-evropy/

tydenikforum.cz/9-2022/aktualne/rusky-historik-andrej-zubov-pokud-putina-nezastavime-na-ukrajine-pujde-dale-do-evropy/ tydenikforum.cz/9-2022/aktualne/rusky-historik-andrej-zubov-pokud-
putina-nezastavime-na-ukrajine-pujde-dale-do-evropy/

Ruský speciál: Kde se rodí zlo a rozhovor s Danou Kyndrovou

Rusk Rusk ý ý speci speci á á l: Kde se rod  l: Kde se rod  í í zlo a rozhovor s Danou Kyndrovou  zlo a rozhovor s Danou Kyndrovou

V čísle šestnáct jsme p řinesli několik speciálních článků, které se nezaměřovaly „jen“ na válku na Ukrajin ě, ale hlavně na tu slavnou ruskou du ši. Na to, kde se v Rusku bere to stra šlivé zlo, které
dnes a denně sledujeme na soci álních sítích a na televizních obrazovkách. Mluvila o tom nap říklad fotografka Dana Kyndrov á, která Rusko mnohokrát navštívila.

V V čí čí sle sle š š estn estn á á ct jsme p  ct jsme p  ř ř inesli n inesli n ě ě kolik speci kolik speci á á ln ln í í ch ch č č l l á á nk nk ů ů , kter  , kter  é é se nezam se nezam ěř ěř ovaly ovaly „ „ jen
jen “ “ na v na v á á lku na Ukrajin  lku na Ukrajin  ě ě , ale hlavn  , ale hlavn  ě ě na tu slavnou ruskou du  na tu slavnou ruskou du  š š i. Na to, kde se v Rusku bere to stra  i. Na to, kde se v Rusku
bere to stra š š liv liv é é zlo, kter zlo, kter é é dnes a denn dnes a denn ě ě sledujeme na soci  sledujeme na soci  á á ln ln í í ch s ch s í í t t í í ch a na televizn ch a na televizn í í ch obrazovk ch
obrazovk á á ch. Mluvila o tom nap  ch. Mluvila o tom nap  ří ří klad fotografka Dana Kyndrov  klad fotografka Dana Kyndrov  á á , kter  , kter  á á Rusko mnohokr Rusko mnohokr á á t nav t nav š š t
t í í vila. vila.

tydenikforum.cz/16-2022/special-rusko/dana-kyndrova-cesty-za-ruskou-dusi/

tydenikforum.cz/16-2022/special-rusko/dana-kyndrova-cesty-za-ruskou-dusi/  tydenikforum.cz/16-2022/special-rusko/dana-kyndrova-cesty-za-ruskou-dusi/

Jak chtěl JXD vyl éčit hada

Jak cht Jak cht ě ě l JXD vyl  l JXD vyl  éč éč it hada it hada

Monika Štejdířová, též Monika Esch nabízí tzv. harmonizaci domácích mazlíčků. Jiří X. Doležal se za n í jel podívat a žádal harmonizaci sv ého hada. Paní Monika ale sv ůj zázračný přístroj, za
jehož služby si účtuje vysoké ceny, nakonec nepoužila. Kolik to stoj í? Analýza + jedna hodina frekven ční harmonizace (osobní + dvě hodiny frekvencí dálkově) – 1200 Kč.

Monika Monika Š Š tejd tejd íř íř ov ov á á , t  , t  éž éž Monika Esch Monika Esch nab nab í í z z í í tzv. tzv. harmonizaci dom harmonizaci dom á á c c í í ch mazl ch mazl íč íč k k ů ů . . Ji Ji ří ří
X. Dole X. Dole ž ž al se za n  al se za n  í í jel pod jel pod í í vat a vat a žá žá dal harmonizaci sv  dal harmonizaci sv  é é ho hada. Pan ho hada. Pan í í Monika ale sv  Monika ale sv  ů ů j z j z á á zra
zra č č n n ý ý p p ří ří stroj, za jeho stroj, za jeho ž ž slu slu ž ž by si by si úč úč tuje vysok tuje vysok é é ceny, nakonec nepou ceny, nakonec nepou ž ž ila. Kolik to stoj  ila. Kolik to stoj  í í ? ?
Anal Anal ý ý za + jedna hodina frekven  za + jedna hodina frekven  č č n n í í harmonizace (osobn harmonizace (osobn í í + dv  + dv  ě ě hodiny frekvenc hodiny frekvenc í í d d á á lkov lkov ě ě ) )
– – 1200 K 1200 K č č . .

tydenikforum.cz/19-2022/publicistika/pani-lecitelka-nas-vyhodila-i-s-hadem/

tydenikforum.cz/19-2022/publicistika/pani-lecitelka-nas-vyhodila-i-s-hadem/ tydenikforum.cz/19-2022/publicistika/pani-lecitelka-nas-vyhodila-i-s-hadem/

Zbavme se ruského zeměpisu v ulicích

Zbavme se rusk  Zbavme se rusk  é é ho zem ho zem ě ě pisu v ulic  pisu v ulic  í í ch ch

Ukrajina statečně vzdoruje ruské invazi a pokračuje též v systematické dekomunizaci a derusifikaci veřejného prostoru, kter ý je zatížen neúměrným množstvím názvů z časů ruské a sovětské
nadvlády. Je pot řeba se jich zbavit. O tomto probl ému psal Petr Hlav áček.

Ukrajina state Ukrajina state č č n n ě ě vzdoruje rusk vzdoruje rusk é é invazi a invazi a pokra pokra č č uje t uje t éž éž v v systematick systematick é é dekomunizaci a dekomunizaci a
derusifikaci ve derusifikaci ve ř ř ejn ejn é é ho prostoru, kter  ho prostoru, kter  ý ý je zat je zat íž íž en ne  en ne  ú ú m m ě ě rn rn ý ý m mno m mno ž ž stv stv í í m n m n á á zv zv ů ů z z č č as
as ů ů rusk rusk é é a a sov sov ě ě tsk tsk é é nadvl nadvl á á dy. dy. Je pot Je pot ř ř eba se jich zbavit. O tomto probl  eba se jich zbavit. O tomto probl  é é mu psal Petr Hlav  mu psal Petr Hlav
áč áč ek. ek.

tydenikforum.cz/22-2022/publicistika/zapomenuti-soudruzi-a-neexistujici-partyzani/

tydenikforum.cz/22-2022/publicistika/zapomenuti-soudruzi-a-neexistujici-partyzani/ tydenikforum.cz/22-2022/publicistika/zapomenuti-soudruzi-a-neexistujici-partyzani/

Putinovská propaganda v Babišových novinách

Putinovsk Putinovsk á á propaganda v Babi  propaganda v Babi  š š ov ov ý ý ch novin ch novin á á ch ch

Předseda hnutí ANO Andrej Babi š kandiduje na prezidenta. Jeho noviny, a to zejména Mladá fronta DNES, podporují narativy, které během své kampaně šíří on sám. Fialova vláda pomáhá pouze
Ukrajincům a nemyslí na „naše lidi“, všechno není tak černobílé, na konfliktu na Ukrajině mají zájem hlavně Spojené státy americké, hranice nejsou nem ěnné. To jsou teze, kter é vycházejí v
novinách vydávaných předsedou nejsilnější opoziční strany, jenž se chce st át hlavou st átu. To jsme zmapovali.

P P ř ř edseda hnut edseda hnut í í ANO Andrej Babi  ANO Andrej Babi  š š kandiduje kandiduje na na prezidenta. Jeho noviny, a prezidenta. Jeho noviny, a to zejm to zejm é é na Mlad  na Mlad  á
á fronta DNES, podporuj fronta DNES, podporuj í í narativy, kter narativy, kter é é b b ě ě hem sv hem sv é é kampan kampan ě šíří ě šíří on s on s á á m. Fialova vl  m. Fialova vl  á á da pom da
pom á á h h á á pouze Ukrajinc pouze Ukrajinc ů ů m a m a nemysl nemysl í í na na „ „ na na š š e lidi e lidi “ “ , v , v š š echno nen echno nen í í tak tak č č ernob ernob í í l l é é , na , na
konfliktu na konfliktu na Ukrajin Ukrajin ě ě maj maj í í z z á á jem hlavn jem hlavn ě ě Spojen Spojen é é st st á á ty americké, hranice nejsou nem  ty americké, hranice nejsou nem  ě ě nn nn é é

16. To nejlepší z Týdeníku FORUM: Koller, válka, Dezoland i ruské zlo   
seznam | nahoru
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. To jsou teze, kter  . To jsou teze, kter  é é vych vych á á zej zej í í v v novin novin á á ch vydávaných ch vydávaných p p ř ř edsedou nejsiln edsedou nejsiln ě ě j j ší ší opozi opozi č č n n í í
strany, jenž strany, jenž se chce st  se chce st  á á t hlavou st  t hlavou st  á á tu. tu. To jsme zmapovali. To jsme zmapovali.

tydenikforum.cz/24-2022/aktualne/noviny-andreje-babise-tisknou-proruske-texty/

tydenikforum.cz/24-2022/aktualne/noviny-andreje-babise-tisknou-proruske-texty/ tydenikforum.cz/24-2022/aktualne/noviny-andreje-babise-tisknou-proruske-texty/

Manželé Perebyjnisovi: Rusové, máme vás po krk

Man Man ž ž el el é é Perebyjnisovi: Rusov Perebyjnisovi: Rusov é é , m , m á á me v me v á á s po krk  s po krk

Jevhen Perebyjnis působil jako ukrajinský velvyslanec v České republice. Od začátku ruské války se jeho ambasádě podařilo na nákup zbraní pro Ukrajinu získat 1,2 miliardy korun. Za v ětšinu této
částky byly ji ž nakoupeny pot řebné zbraně pro armádu. Olga Perebyjnisová mluví stejně dobře česky jako její muž, je toti ž bohemistka a překladatelka. V rozhovoru pro Týdeník FORUM
pojmenovala nejen své pocity z války nebo probl émy západní Ukrajiny, ze kter é pochází, ale také jasně říká: Rusko se mus í zbavit svého imperialismu. Jinak to nikdy nebude norm ální stát.

Jevhen Perebyjnis Jevhen Perebyjnis p p ů ů sobil jako ukrajinsk sobil jako ukrajinsk ý ý velvyslanec velvyslanec v v Č Č esk esk é é republice. Od za republice. Od za čá čá tku rusk tku rusk é
é v v á á lky se jeho ambas lky se jeho ambas á á d d ě ě poda poda ř ř ilo na n  ilo na n  á á kup zbran kup zbran í í pro Ukrajinu z pro Ukrajinu z í í skat 1,2 miliardy korun. Za v  skat 1,2 miliardy
korun. Za v ě ě t t š š inu t inu t é é to to čá čá stky byly ji  stky byly ji  ž ž nakoupeny pot  nakoupeny pot  ř ř ebn ebn é é zbran zbran ě ě pro arm pro arm á á du. Olga Perebyjnisov du. Olga
Perebyjnisov á á mluv mluv í í stejn stejn ě ě dob dob ř ř e e č č esky jako jej esky jako jej í í mu mu ž ž , je toti  , je toti  ž ž bohemistka a bohemistka a p p ř ř ekladatelka. V ekladatelka. V
rozhovoru pro T rozhovoru pro T ý ý den den í í k FORUM pojmenovala nejen sv  k FORUM pojmenovala nejen sv  é é pocity z pocity z v v á á lky nebo probl  lky nebo probl  é é my z my z á á padn
padn í í Ukrajiny, ze kter  Ukrajiny, ze kter  é é poch poch á á z z í í , ale tak , ale tak é é jasn jasn ě ří ě ří k k á á : Rusko se mus  : Rusko se mus  í í zbavit sv zbavit sv é é ho imperialismu. Jinak to
nikdy nebude norm ho imperialismu. Jinak to nikdy nebude norm  á á ln ln í í st st á á t. t.

tydenikforum.cz/25-2022/rozhovory/manzele-perebyjnisovi-rusove-mame-vas-po-krk/

tydenikforum.cz/25-2022/rozhovory/manzele-perebyjnisovi-rusove-mame-vas-po-krk/ tydenikforum.cz/25-2022/rozhovory/manzele-perebyjnisovi-rusove-mame-vas-po-krk/

Jak lže Václav Klaus

Jak l Jak l ž ž e V e V á á clav Klaus  clav Klaus

Bývalý prezident Václav Klaus napsal do Babi šovy Mf DNES zásadní text, kterým obhajuje Vladimira Putina. Obvi ňuje Západ a konkrétně Spojené státy z krok ů, které vedly k válce na Ukrajin ě.
Šéfredaktor Týdeníku FORUM jeho lži pojmenoval.

B B ý ý val val ý ý prezident V prezident V á á clav Klaus napsal do Babi  clav Klaus napsal do Babi  š š ovy Mf DNES z  ovy Mf DNES z  á á sadn sadn í í text, kter text, kter ý ý m obhajuje
Vladimira Putina. Obvi m obhajuje Vladimira Putina. Obvi  ň ň uje Z uje Z á á pad a konkr pad a konkr é é tn tn ě ě Spojen Spojen é é st st á á ty z krok  ty z krok  ů ů , kter  , kter  é é vedly k v
vedly k v  á á lce na Ukrajin  lce na Ukrajin  ě ě . . Šé Šé fredaktor T fredaktor T ý ý den den í í ku FORUM jeho l  ku FORUM jeho l  ž ž i pojmenoval. i pojmenoval.

tydenikforum.cz/32-2022/aktualne/sedm-lzi-vaclava-klause/

tydenikforum.cz/32-2022/aktualne/sedm-lzi-vaclava-klause/  tydenikforum.cz/32-2022/aktualne/sedm-lzi-vaclava-klause/

Jiří Padevět: Babiš je archeologem odpornosti

Ji Ji ří ří Padev Padev ě ě t: Babi t: Babi š š je archeologem odpornosti  je archeologem odpornosti

Jiří Padevět je zn ám především svými historickými pracemi zaměřenými na, jeho slovy řečeno, temnou dobu či krvavá léta, počínající rozbitím Československa v roce 1938 a končící Stalinovou a
Gottwaldovou smrtí v roce 1953. O  tom, proč si vybral právě tohle období, o temných stránkách lidské duše i o tom, jak se historie odráží v současnosti, ale také o spoustě dalších věcí jsme si
povídali před obrovskou knihovnou v  jeho kanceláři.

Ji Ji ří ří Padev Padev ě ě t je zn  t je zn  á á m p m p ř ř edev edev ší ší m sv m sv ý ý mi historick mi historick ý ý mi pracemi zam mi pracemi zam ěř ěř en en ý ý mi na, jeho slovy mi na, jeho
slovy ř ř e e č č eno, temnou dobu eno, temnou dobu č č i krvav i krvav á á l l é é ta, po ta, po čí čí naj naj í í c c í í rozbit rozbit í í m m Č Č eskoslovenska v eskoslovenska v roce 1938 a roce
1938 a kon kon čí čí c c í í Stalinovou a Stalinovou a Gottwaldovou smrt Gottwaldovou smrt í í v v roce 1953. O  roce 1953. O  tom, pro tom, pro č č si vybral pr si vybral pr á á v v ě ě tohle obdob
tohle obdob í í , o , o temn temn ý ý ch str ch str á á nk nk á á ch lidsk ch lidsk é é du du š š e i e i o o tom, jak se historie odr  tom, jak se historie odr  áží áží v v sou sou č č asnosti, ale tak
asnosti, ale tak  é é o o spoust spoust ě ě dal dal ší ší ch v ch v ě ě c c í í jsme si pov  jsme si pov  í í dali p dali p ř ř ed obrovskou knihovnou v  ed obrovskou knihovnou v  jeho kancel jeho kancel ář
ář i. i.

tydenikforum.cz/36-2022/rozhovory/jiri-padevet-babis-je-archeologem-odpornosti/

tydenikforum.cz/36-2022/rozhovory/jiri-padevet-babis-je-archeologem-odpornosti/  tydenikforum.cz/36-2022/rozhovory/jiri-padevet-babis-je-archeologem-odpornosti/

David Koller jako šéf polistopadového kartelu

David Koller jako David Koller jako šé šé f polistopadov f polistopadov é é ho kartelu ho kartelu

„Co říkáte tomu, že jste podle Andreje Babi še členem tříhlavého polistopadového kartelu Kalousek–Koller–Klus, který v jihlavské senátní volbě pomáhal Miloši Vystrčilovi porazit Janu Nagyovou? “
ptá se Davida Kollera v rozhovoru pro T ýdeník FORUM Milan Tesa ř.

„ „ Co Co ří ří k k á á te tomu, te tomu, ž ž e jste podle Andreje Babi  e jste podle Andreje Babi  š š e e č č lenem t lenem t ří ří hlav hlav é é ho polistopadov ho polistopadov é é ho kartelu
Kalousek ho kartelu Kalousek – – Koller Koller – – Klus, kter  Klus, kter  ý ý v v jihlavsk jihlavsk é é sen sen á á tn tn í í volb volb ě ě pom pom á á hal Milo hal Milo š š i Vystr i Vystr č č ilovi
porazit Janu Nagyovou? ilovi porazit Janu Nagyovou?  “ “ pt pt á á se Davida Kollera v rozhovoru pro T  se Davida Kollera v rozhovoru pro T  ý ý den den í í k FORUM Milan Tesa  k FORUM Milan
Tesa ř ř . .

tydenikforum.cz/40-2022/aktualne/polistopadovy-kartel/

tydenikforum.cz/40-2022/aktualne/polistopadovy-kartel/ tydenikforum.cz/40-2022/aktualne/polistopadovy-kartel/

Vítejte v Dezolandu!

V V í í tejte v Dezolandu!  tejte v Dezolandu!

Legendární mimozemšťan odletěl, je tu ale Dezoland. T ýdeník FORUM p řináší nový komiks Štěpána Mare še, který jsme pojmenovali Dezoland. Tak é jste kdysi ka ždý týden jako první četli
komiks, který Mareš nakreslil? Můžete i nadále! V Týdeníku FORUM. A takhle za čal.

Legend Legend á á rn rn í í mimozem mimozem šť šť an odlet an odlet ě ě l, je tu ale Dezoland. T  l, je tu ale Dezoland. T  ý ý den den í í k FORUM p  k FORUM p  ř ř in in áší áší nov nov ý ý
komiks komiks Š Š t t ě ě p p á á na Mare  na Mare  š š e, kter e, kter ý ý jsme pojmenovali Dezoland. Tak  jsme pojmenovali Dezoland. Tak  é é jste kdysi ka  jste kdysi ka  ž ž d d ý ý t t ý ý den
jako prvn den jako prvn í č í č etli komiks, kter  etli komiks, kter  ý ý Mare Mare š š nakreslil? M nakreslil? M ůž ůž ete i nad ete i nad á á le! V T le! V T ý ý den den í í ku FORUM. A takhle za  ku
FORUM. A takhle za č č al. al.

tydenikforum.cz/41-2022/

tydenikforum.cz/41-2022/ tydenikforum.cz/41-2022/
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31.12.2022 (12:20:00) Internet Slezská univerzita v Opavě SeznamZpravy.cz - Články Jiří Pšenička

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Danuše Nerudová ve svém prvním obsáhlém vyjádření tvrdí, že o problémech s doktorandy, které Mendelova univerzita „nabrala“ přes zprostředkovatelské agentury, až do loňska nevěděla. A
to přesto, že jednu ze studentek školila.

Danuše Nerudová, která patří k favorizovaným kandidátům na nového českého prezidenta, se poslední den v roce poprvé obšírněji vyjádřila ke kauze rychlotitulů a plagiátů na Mendelově
univerzitě, kterou od února 2018 čtyři roky v pozici rektorky řídila. Své jisté selhání vidí hlavně v tom, že se včas nevyjádřla k některým otázkám novinářů, které s případem souvisí.

„Mrzí mne, že jsem v několika jednotlivých případech neodpověděla včas na otázky novinářů. Šlo o jednorázovou situaci, kdy novináři dostali odpověď se zpožděním, jinak reaguji na otázky médií
denně a byla jsem k nim vždy otevřená. Omluvila jsem se za to a vím, že musíme pracovat na tom, aby se to již neopakovalo,“ uvedla v rozsáhlém textu zveřejněném na svém blogu na platformě
Seznam Médium.

V předvánočním období se přitom vyhnula i otázkám, které na ni směřovala redakce Seznam Zpráv.

Turbostudium na univerzitě v Brně. I kolega Nerudové už připustil selhání
19. 12. 2022 10:32

Mohlo to být dříve

Co se týče samotného výkonu funkce rektorky, Nerudová připouští, že v některých dílčích věcech mohla postupovat lépe, ale žádné zásadní chyby si prý vědoma není.

Stále si stojí za tím, že podezřelé případy z Provozně ekonomické fakulty Mendelovy univerzity začala řešit, jakmile se o nich dozvěděla. Připustila jen, že v některých případech mohla reakce přijít
o několik týdnů dříve.

Jak uvedla, o případech rychlostudií některých zahraničních doktorandů na zmíněné fakultě se poprvé dozvěděla v lednu 2021 od univerzitního experta na akademickou etiku Tomáše Foltýnka a
Dity Henek Dlabolové, tehdejší proděkanky pro akreditace na zmíněné fakultě. Upozornění na možný plagiát jedné disertační práce prý pak dostala až v březnu 2021. Celou záležitost popsal
Tomáš Foltýnek už v listopadu pro Seznam Zprávy.

Upozornil Nerudovou na selhání školy. „Bylo to za hranou,“ říká expert
24. 11. 2022 11:30

„Postupovala jsem tak, jak jsem jako rektorka měla a podle zákona mohla. Možná jsem některé věci mohla řešit o pár týdnů rychleji, například nečekat na řádný termín Rady pro vnitřní hodnocení,
ale svolat mimořádné jednání o tři týdny dříve. Setkala jsem se ale s něčím takovým poprvé a na podstatě věci by to bohužel nic nezměnilo,“ uvedla na svou obranu Nerudová.

Stojí si ale za tím, že nešlo o systémové selhání celé univerzity, jen o dílčí problém na jedné z fakult. „Pochybení se týkala jednotek studentů z osmi tisíc a jednoho studijního programu ze 179,“
uvedla také bývalá rektorka s tím, že prý „jeden člověk nemůže mít přehled o všech osmi tisících studentech“.

Za podezřelou nepovažovala ani skutečnost, že na univerzitě v posledních letech velmi výrazně rozšířil počet zahraničních doktorandů. I někteří experti mezitím upozornili na to, že univerzita
nemohla mít odborné kapacity, aby tento nápor dokázala zvládnout.

Přitom právě u zahraničních studentů bylo doktorské studium ve vícero případech výrazně kratší, než jsou standardní tři roky. Desítky zahraničních doktorandů z německy mluvících zemí využilo
za úplatu služeb dvou zprostředkovatelských agentur - rakouské Institut für management a německé Scentia Akademie.

Nerudová považuje za zásadní, že i při rostoucím počtu zahraničních studentů byl vždy dodržován limit nejvýše sedmi zahraničních doktorandů na jednoho školitele.

Ke zmíněným agenturám prý žádné bližší informace neměla. „Spolupráce s agenturami šla úplně mimo mě,“ tvrdí Nerudová a odkazuje v této věci na děkana Provozně ekonomické fakulty Pavla
Žufana, který už ohlásil svou rezignaci.

Děkan od Nerudové končí. Je spojován s aférou s rychlotituly
5. 12. 2022 13:04

Nevěděla jsem, kdo přišel přes agenturu

Nicméně je tu minimálně jeden případ německého doktoranda z posledních let, o němž i Danuše Nerudová musela vědět více, protože vedla jeho dizertační práci. Jak už Seznam Zprávy uvedly,
jde o daňovou poradkyni z Bavorska Tinu Krieger.

Podle dosud oficiálně nepotvrzených informací jí doktorské studium zprostředkovala zmíněná Scentia Akademie, kterou založil jeden z bývalých studentů z Brna Sascha Klein.

Nasvědčuje tomu i fakt, že Tina Krieger publikovala v časopise SCENTIA International Economic Review, jehož je Klein šéfredaktorem. Objevují se přitom pochybnosti, zda Krieger vůbec splnila
všechny podmínky publikační činnosti, které jsou pro doktorské studium předepsány. Univerzita i sama Nerudová tvrdí, že podmínky splněny byly.

„(Tina Krieger) studovala u nás doktorské studium, začala v říjnu 2019, skončila v červnu 2022. Konzultovaly jsme spolu práci osobně a potom, když přišel covid, přes Teams. Kladný posudek na
její práci napsaly největší kapacity v oblasti daňové politiky v Česku, docent Petr Jánský z CERGE, profesor Daniel Stavárek ze Slezské univerzity  a docent Leoš Vítek z VŠE. Já jsem její práci
ani publikace nehodnotila, byla jsem jen školitelkou, a jako školitelé jsme nevěděli, kdo ze studentů přišel přes agenturu a kdo ne,“ tvrdí ve svém prohlášení Nerudová.

Kandidátka na prezidentku sdělila také, že za svou dosavadní akademickou kariéru vedla zatím sedm doktorandů, kteří už úspěšně ukončili studium. Čtyři z nich ve studijním programu Finance,
jeden student byl na univerzitě na vládní stipendium z Ghany a dva studenti byli „úspěšní daňoví poradci“ z Německa. Mezi nimi je právě i Tina Krieger.

Celé vyjádření Nerudová zveřejnila ZDE na platformě Seznam Médium.

SEKCE: Zpravodajství POČET AKTUALIZACÍ: 2

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

17. Nerudová hasí aféru. Připustila, že rychlotituly mohla řešit rychleji   
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Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

31.12.2022 (18:30:32) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Studentská unie Slezské  univerzity  v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Přejeme Vám za celou Studentskou unii Slezská  univerzita  v Opavě , aby byl rok 2023 plný lásky, štěstí, pěkných zážitků a dobrodružství ❤️  přikládáme pár okamžiků z unijního roku ‘22
⭐️ Těšíme se Vás v příštím roce na některé z našich akcí - chystáme toho totiž hodně! � těšit se můžete na Studentský ples, Sbírku pro útulky, chybět nebude ani semestrální párty, a
samozřejmě Opavský majáles plný top interpretů ‼️ ❤️ �#PF2023 #SU2 #SlezskaUniverzita

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  opavě (2x), slezské (1x), univerzity (1x), slezská (1x), univerzita (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

01.01.2023 (07:05:01) Internet Slezská univerzita v Opavě Idnes.cz - Články Žaneta Motlová

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Dokončení rozjetých velkých projektů i zahájení nových slibuje Moravskoslezskému kraji přicházející rok 2023. Skokový nárůst cen energií a zvyšování dalších nákladů konec či výrazné
omezování investic neznamenají, i když mnohde se šetřit bude.

Přibudou silnice, opraví se řada památek. „Pro další rozvoj kraje využijeme možnosti, které nabízí nové programové období Evropské unie, a budeme pokračovat v čerpání investičního úvěru.
Můžeme si tak dovolit pokračovat v investicích,“ uvedl hejtman Ivo Vondrák.

I krajská metropole počítá s dalšími projekty, na investice připadne třetina peněz, s nimiž bude Ostrava hospodařit.

Radost udělá rok 2023 především řidičům. Nově se rozjedou po západní části severního obchvatu Opavy, po obchvatu Karviné, po úseku I/68 mezi Třanovicemi a Nebory, který propojí dálnici D48
a silnici I/11, kompletně se otevře obchvat Frýdku-Místku i komunikace D48 Bělotín-Dub. Celkem asi 23 kilometrů nových silnic.

Další cesty se opraví, modernizace čeká mimo jiné Severní spoj v Ostravě. „Zahájení předpokládáme ve druhé polovině roku 2023,“ upřesnila Miroslava Chlebounová z tiskového oddělení
hejtmanství s tím, že důležitou investicí v dopravě bude i nová odbavovací plocha na letišti Leoše Janáčka.

Opava ve znamení Lichtenštejnů

Pohodlněji řidiči zaparkují v ostravské zoo. „Dokončena bude stavba parkovacího domu mezi dolním a horním parkovištěm u Zoo Ostrava o dvou nadzemních podlažích s kapacitou 193
parkovacích míst včetně možnosti parkování na střeše,“ nastínila mluvčí ostravské radnice Gabriela Pokorná.

A měnit se začne i samotná zoologická zahrada. „V průběhu roku by měla začít výstavba nového chovatelsko-expozičního zařízení pro tučňáky. Vyroste na místě, kde dříve stály klece pro tygry a
medvědy,“ řekla mluvčí zoo Šárka Nováková.

Milovníci historie zase nesmí minout Národní památník II. světové války v Hrabyni na Opavsku. Po více než roční přestávce otevře v den výročí osvobození, 8. května, zcela novou expozici. Ta
bude především zážitková. „Expozice po deseti letech potřebovala obměnit a aktualizovat. Objeví se tam celá řada nových exponátů a samozřejmě i interaktivních prvků,“ uvedl mluvčí Slezského
zemského muzea David Váhala.

Opavské Slezské zemské muzeum a město Opavu zároveň čeká důležitá diplomatická akce. Připravují výstavu o Lichtenštejnech, jež představí dějiny rodu prostřednictvím exkluzivních
sbírkových předmětů z vlastních sbírek i od jiných domácích i zahraničních institucí a kterou zahájí zástupce knížecí rodiny.

Kopřivnice dokončí novou podobu centra

„Jednáme s knížecím dvorem o návštěvě, bude to pro nás nejdůležitější diplomatická akce v roce,“ uvedl mluvčí Opavy Roman Konečný. Výstava se koná při příležitosti 400. výročí připadnutí
krnovského knížectví Lichtenštejnům.

Rok 2023 ale bude rokem i dalších výročí. Bruntál slaví 810 let od první písemné zmínky o městě. Chráněná krajinná oblast Beskydy si připomene 50. výročí vzniku a město Kopřivnice čtvrt století
povýšení na město.

„Mezi největší investice příštího roku patří dokončení revitalizace centra města a právě otevření nového centra bude dárkem k 75. výročí povýšení Kopřivnice na město,“ sdělila mluvčí tamní
radnice Lucie Macháčková.

Bruntálskou největší investicí je zahájení oprav městského divadla, jež počítá s 25 miliony a záměrem vrátit mu historický vzhled. Krnov mimo jiné odkanalizuje Ježník a dokončí opravy budovy
pro základní uměleckou školu.

Prostor okolo Domu kultury se začne měnit

Opava zahájí opravy zimního stadionu, vymění okna a opraví fasádu obchodního domu Breda a Karviná dokončí opravu krytého bazénu, který naostro otevře v září. Havířov dokončí opravu objektu
pro novou centrálu městské policie, Bohumín dovrší přestavbu červené bytové kolonie.

Ostrava se těší z příprav rekonstrukce Domu kultury a stavby koncertního sálu, příští rok v přípravné fázi upraví inženýrské sítě a zbourá stávající amfiteátr.

Akce je i součástí státního rozpočtu. „Pro tento projekt je schválena státní spoluúčast 600 milionů korun. Čtyřikrát 150 milionů pro roky 2023 až 2026,“ uvedl náměstek primátora Miroslav Svozil.
Pokračovat bude i modernizace Městské nemocnice Ostrava či obnova Grossmannovy vily, významné městské památky.

Hejtmanství začne od června připravovat území pro stavbu Moravskoslezské vědecké knihovny – projekt Černá kostka. Novostavba odstartuje hned v lednu 2024.

18. Přejeme Vám za celou Studentskou unii Slezská…   
seznam | nahoru

19. Rok 2023 v kraji: dokončení obchvatů, stavba pro tučňáky i nová expozice   
seznam | nahoru
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Na co se těšit v roce 2023 v kraji

Leden
* 14. ledna je v karvinském kině Centrum premiéra druhého dílu dokumentu O zaniklé Karvinné.
* 29. ledna začne pro fotbalisty Baníku Ostrava jarní část první ligy.
* Skončí kompletní rekultivace Stříbrného jezera v Opavě.

Únor 
* 2. února je v Ostravě halový atletický mítink Czech Indoor Gala.
* 7. února se v Třinci uskuteční Beskydská laťka, mezinárodní závody ve skoku vysokém.

Březen 
* V Městských sadech Opava dokončí ledovou plochu. Bude náhradou při opravě zimního stadionu.
* Funkce se ujme nový rektor Slezské univerzity , měl by jím být dosavadní prorektor Tomáš Gongol.
* Začne výstavba sportovní haly ve Frenštátě pod Radhoštěm.

Duben 
* 12. až 27. dubna ovládne Opavu multižánrový festival Další břehy na téma O smyslu smyslů.
* 14. dubna začne Velká cena Ostravy, mezinárodní plavecký závod. 
* Hotový bude nový parkovací dům mezi dolním a horním parkovištěm u Zoo Ostrava.

Květen 
* 8. května se po obnově otevře Národní památník II. světové války. 
* Za účasti zástupců lichtenštejnské knížecí rodiny zahájí Slezské zemské muzeum unikátní výstavu. 
* Končí výstavba sportovní haly v Ostravě-Třebovicích.

Červen 
* 16. a 17. června Bruntál oslaví 810 let od první zmínky o městě.
* 27. června začíná Zlatá tretra Ostrava, mezinárodní atletický mítink. 
* Odstartuje velká rekonstrukce zámku v Bruntále.

Červenec 
* 1. a 2. července je v Ostravě atletické mistrovství republiky do 22 let. 
* Krnov po opravě zprovozní svou nejznámější kašnu, s Neptunem v centru města u Švédské zdi.
* V Ostravě se uskuteční festival Colours of Ostrava, v Hlučíně Štěrkovna Open Music.

Srpen 
* Skončí stavební práce v pavilonu L Slezské nemocnice v Opavě.
* 18. a 19. srpna ovládne louky pod zámkem v Hradci nad Moravicí festival HRADY CZ.

Září 
* V Ostravě se uskuteční 27. Setkání hornických měst a obcí ČR.
* 23. září se v Bohumíně koná Národní den železnice.
* 24. září Ostrava hostí zahajovací ceremoniál ME v baseballu mužů. 
* Jeden z nejstarších českých festivalů – Bezručova Opava – 11. až 27. září prozkoumá skrz umění téma Šťastné náhody, chyby a omyly.

Říjen 
* V Městské nemocnici Ostrava skončí výstavba objektu pro centrum hyperbarické medicíny, který nahradí více než padesát let starou hyperbarickou komoru.
* V Krnově skončí dvouletá stavba kanalizace na Ježníku.

Listopad 
* Otevře se západní část severního obchvatu Opavy.
* V Ostravě se koná Unique Summit Ostrava 2023, celosvětová iniciativa, která spojuje startupy, investory a města podporující inovace.

Prosinec 
* 16. a 17. prosince se v Ostravě jede Evropský pohár v cyklokrosu. 
* Skončí rozsáhlá obnova výpravní budovy hlavního nádraží v Karviné.

SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

DUPLICITNÍ S: Rok 2023 v kraji: dokončení obchvatů, stavba pro tučňáky i nová expozice ( Idnes.cz - Články, Vedení univerzity );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

01.01.2023 (10:04:20) Sociální sítě Filozoficko-přírodovědecká fakulta Facebook - Příspěvky Filozoficko-přírodovědecká  fakulta  v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Děkujeme Vám za společně prožité chvíle a do roku 2023 přejeme mnoho zdraví, lásky, úspěchů, zážítků a spokojenosti (nejen s námi).

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  filozoficko (1x), přírodovědecká (1x), fakulta (1x), opavě (1x)

20. Děkujeme Vám za společně prožité chvíle a do roku…   
seznam | nahoru
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Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

01.01.2023 (10:31:08) Internet Obchodně-podnikatelská fakulta Parlamentnilisty.cz - Politika PV

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Kompletní vyjádření prezidentské kandidátky Danuše Nerudové k Mendelově univerzitě

Do prezidentské kandidatury jsem vstupovala po zralé úvaze a s vědomím, že to bude pro mě i mé blízké velká životní zkouška. Byla jsem připravena na to, že k předvolebnímu boji nevyhnutelně
patří ostrá kritika a vyvracení pochybností.

Počítala jsem i s tím, že mnoho z nich bude vyplývat z toho, že jsem jediná kandidující žena a bez předchozí politické zkušenosti. Věcnou kritiku přijímám, pochybnostem naslouchám a snažím se
je vyvracet, za své činy dokážu nést odpovědnost.

Na co však nemohu a nechci přistoupit, jsou lži vykonstruované s jediným cílem: zpochybnit můj dosavadní profesní život a poškodit tak mou kampaň.

Mnoho let svého života jsem spojila s Mendelovou univerzitou. Napřed v roli studentky toužící získat co nejlepší vzdělání, později v roli pedagoga s potřebou předávat své znalosti dál a pomoct
formovat mladou generaci se zájmem o krásný obor ekonomie.

Vždy jsem měla vysoké nároky na sebe sama, stejně tak ale na studenty a v roli rektorky i na své kolegy. Když jsem převzala vedení univerzity, mou hlavní motivací bylo přinést do akademického
prostředí čerstvý vítr, který posune tuto tradiční vysokou školu s velkým potenciálem na úroveň světových univerzit. Díky týmu skvělých kolegů, kteří mě v mé vizi podporovali, se to v mnoha
ohledech podařilo. Zavedli jsme transparentní rozpočet, posílili rovné příležitosti pro muže a ženy, za což jsme získali i ocenění HR Award, pohotově jsme reagovali na zcela nové výzvy během
covidu a uzavírání škol.

To vše mě stálo značné úsilí, Mendelově univerzitě jsem obětovala pořádný kus pracovního i osobního života, s dávkou nadsázky mohu říct, že je to mé třetí dítě.

Prosadit v takto velké organizaci jakékoli změny nebylo snadné, zásahy do zaběhnutých struktur se nesetkávají zdaleka jen s přijetím a pochopením. Mendelovu univerzitu jsem ale letos opouštěla
s pocitem, že jsem pro ni spolu se svými kolegy vykonala za dobu 4 let ve funkci rektorky mnoho smysluplné práce, kterou jsem dělala s nadšením, poctivě a v dobré víře, že tuto instituci
předávám dál v lepším stavu, než v jakém jsem ji sama převzala.

Samozřejmě jsou také dílčí věci, které bych s dnešní zkušeností udělala lépe, určitě jsem se dopustila za dobu svého působení řady chyb. Nikoli však zásadních, rozhodně ne takových, které jsou
mi nyní, v období horké fáze kampaně, připisovány.

Navzdory svému přesvědčení, že lži živí vůle o nich diskutovat, navzdory tomu, že považuji za nedůstojné obhajovat se ve věci, která je vykonstruovaná, jsem se rozhodla na jednom místě
zveřejnit veškerá fakta o svém postupu při řešení celé záležitosti na Mendelově univerzitě.

Nejde o nové informace, na vše jsem už mnohokrát odpovídala v rozhovorech novinářům, v diskusích na sociálních sítích, ale také na náměstích a na besedách, kde víte, že jsem se nikdy
nevyhnula žádné otázce. Informace o mé vědecké práci byly rovněž vždy veřejně přístupné. Mrzí mne, že jsem v několika jednotlivých případech neodpověděla včas na otázky novinářů. Šlo o
jednorázovou situaci, kdy novináři dostali odpověď se zpožděním, jinak reaguji na otázky médií denně a byla jsem k nim vždy otevřená. Omluvila jsem se za to a vím, že musíme pracovat na tom,
aby se to již neopakovalo.

Celá věc se totiž nedotýká zdaleka jen mé profesní cti a morální integrity, ale také samotné univerzity.

Univerzity, ke které mám hluboký vztah, a kde se tyto dny dýchá studentům i pedagogům kvůli ostrému volebnímu boji o poznání hůř.

Jsem na Mendelovu univerzitu, její pedagogy, více než osm tisíc současných studentů i její absolventy nesmírně hrdá. Jsou to právě skvělí a odpovědní studenti Mendelovy univerzity, kteří si
zaslouží, aby se podařilo vše napravit.

Tento případ zcela jasně ilustruje, že jsem jako rektorka jednala správně, rázně, transparentně a bez ohledu na osobní vazby.

Jako prezidentka bych se stejně snažila posunout naši zemi. A stejně přistupovala k jakýmkoli nepravostem, o kterých bych se dozvěděla.

Otázky a odpovědi

O čem je kauza?

Okolo Mendelovy univerzity je poslední dobou rušno jako nikdy. Nestalo se nic nového, jen se v souvislosti s mou kandidaturou znovu tematizuje stejná kauza. Vysvětlila jsem ji už mockrát a ráda
to udělám kdykoliv znovu, je to jednoduchý příběh.

Univerzita je tak trochu moje třetí dítě. Odvedli jsme na univerzitě s kolegy hodně práce, abychom z konzervativní instituce udělali moderní školu, která nabízí studentům to nejlepší pro získání
vědomostí a kompetencí důležitých pro jejich budoucnost. Sáhli jsme k mnoha změnám a jako v každém takovém případě s nimi část lidí souhlasila a části vadilo, že jsme nenechali vše při
starém. Postupovala jsem ale vždy v zájmu univerzity a jejích studentů, jejichž připravenost na život, spokojenost a úspěch pro mne byly vždy největší hodnotou.

Na Provozně-ekonomické fakultě Mendelovy univerzity studovali doktorandi z Rakouska, kterým studium zprostředkovávaly zahraniční agentury. Někteří z těchto studentů vystudovali rychleji a s
menším úsilím, než je obvyklé. Konkrétně se jedná o jednotky z celkových 8 tisíc studentů v jediném z 231 studijních programů.

Kdy jste se o podezření poprvé dozvěděla?

Na problém okolo spolupráce s rakouskými agenturami mě upozornil pan Foltýnek a paní Dlabolová, tehdejší proděkanka pro akreditace na Provozně-ekonomické fakultě, v lednu 2021.
Upozornění na možný plagiát jedné disertační práce jsem pak dostala v březnu 2021.

O jaký plagiát šlo?

Šlo o tzv. překladový plagiát, který žádný dostupný software zatím není schopen odhalit, nedetekoval ho ani antiplagiátorský systém Plagscan, jehož pořízení jsem v roce 2019 iniciovala. Obě
možná pochybení se týkala pouze jednoho studijního programu ze 231 (179 v českém jazyce, 52 v cizím jazyce), které jsme na univerzitě uskutečňovali, a to doktorského studijního programu
Economics and Management.

Jak se na plagiát přišlo?

Šlo o tzv. překladový plagiát, kdy pisatel velkou část práce přeloží zcela nebo z velké části doslovně ze zdroje v jednom jazyce do jiného jazyka, ve kterém následně práci obhajuje jako vlastní.
Podnět v našem případě přišel od mezinárodní platformy VroniPlag, která vznikla v roce 2011 po skandálu někdejšího německého spolkového ministra obrany Karla-Theodora Guttenberga
usvědčeného z plagiátorství. Platforma VroniPlag odhalila plagiáty u několika německých politiků nebo u rakouské ministryně práce Christine Aschbacher a v síti jí uvízla i jedna z prací
zahraničního studenta na Mendelově univerzitě.

Jak jste reagovala?

Pan Foltýnek říká, že překvapeně, to je pravda, opravdu mě to zaskočilo. Okamžitě jsem ale podezření začala prověřovat. Svolala jsem kontrolní komisi, pověřila jsem prověřením prorektora, věc
jsem 13. dubna 2021 přinesla na Radu pro vnitřní hodnocení. Děkan pak na moji žádost vypověděl smlouvu s agenturou, která zprostředkovala studium. Odebrali jsme několik titulů a přijali další
opatření. V dubnu jsem také zadala děkanovi Provozně-ekonomické fakulty vypracovat zprávy o zajišťování kvality při uskutečňování doktorského studijního programu Economics and
Management. Připravila jsem velice podrobné zadání, součástí zprávy mělo být vyjádření k více než devíti tématům souvisejících s řadou fází vybraného studia. Na vypracování zprávy byl

21. Danuše Nerudová: Jako rektorka jsem jednala správně, rázně a
transparentně  seznam | nahoru
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stanoven termín jeden měsíc. V červnu Rada pro vnitřní hodnocení znovu zprávu řešila a rozhodla, že studijní program Economics and Management bude zařazen do plánu kontroly a vnitřního
hodnocení kvality studijních programů v době platnosti akreditace. Současně zahájil kontrolu Národní akreditační úřad a jako univerzita jsme se soustředili na poskytování součinnosti Národnímu
akreditačnímu úřadu a na nastavování kontrolních mechanismů.

V případě překladového plagiátu jsem sestavila speciální přezkumnou komisi, která měla podezření na možný plagiát prošetřit, a současně jsem podala podnět na Radu pro vnitřní hodnocení ke
kontrole anglických doktorských studijních programů na Provozně-ekonomické fakultě, kde se možný plagiát objevil. Na základě kontroly jsem pak rozhodla o zahájení řízení o vyslovení
neplatnosti obhajoby disertační práce podle § 47 (c) zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách. Požádala jsem profesora Faranu, aby kontaktoval kolegu, který mne na možný plagiát upozornil,
a požádal ho o všechny materiály a zároveň mu nabídl členství ve speciální přezkumné komisi, kterou jsem se rozhodla zřídit. Toto členství odmítl, poděkoval mi ale v osobním e-mailu za mou
rozhodnou reakci a snahu řešit nejen tento jeden případ, ale přenastavit i kontrolní a systémová opatření.

Nemohla jste jednat rychleji?

Postupovala jsem tak, jak jsem jako rektorka měla a podle zákona mohla. Možná jsem některé věci mohli řešit o pár týdnů rychleji, například nečekat na řádný termín Rady, ale svolat mimořádné
jednání o tři týdny dříve. Setkala jsem se ale s něčím takovým poprvé a na podstatě věci by to bohužel nic nezměnilo.

Proč jste děkana ihned nevyhodila?

Rektor nemůže děkana fakulty vyhodit. Děkan je volen fakultním akademickým senátem, je to volená funkce. Považovala bych za neprofesionální kohokoliv vyzývat k rezignaci jen kvůli podezření.
Já jsem v ruce víc než podezření neměla. Děkan na mé naléhání vypověděl spornou smlouvu s agenturou a nakonec sám rezignoval, a to jsem ocenila. Přijal svou odpovědnost. Sama bych mu
navrhla rezignaci až na základě výsledků kontroly, které by prokázaly pochybení. To považuji za profesionální postup.

Jak to že jste nevěděla o tom, co se na univerzitě děje?

Pochybení se týkala jednotek studentů z 8 tisíc a jednoho studijního programu ze 179. Mendelova univerzita má 5 fakult, celkem 231 studijních programů (179 v českém jazyce, 52 v cizím jazyce),
více než 8 tisíc studentů. Problém se objevil u jednotek studentů, v jednom studijním programu, na jedné fakultě. Jeden člověk nemůže mít přehled o všech 8 tisících studentech.

Je důležité říct, že na univerzitě to nefunguje jako ve firmě. Rektor není manažer, který má celou firmu pod sebou. Za jednotlivé fakulty a její studijní programy odpovídají podle zákona č. 111/1998
Sb., o vysokých školách, děkani. Ty volí vždy fakultní akademický senát. Fakulty a děkani mají vysokou míru nezávislosti i odpovědnosti. Děkan v tomto případě odpovědnost přijal a rezignoval.

Vy jste ale byla na Provozně-ekonomické fakultě proděkankou pro studium.

Tou jsem byla jen v letech 2009 až 2014, pak už ne. Záležitosti doktorského studia, u kterého se problém objevil, byly čistě v kompetenci proděkana Žufana a šly mimo mě. Všechny věci stran
doktorského studia řeší oborová rada příslušného studijního programu, jejímž členem jsem nebyla.

Je pravda, že Provozně-ekonomická fakulta je domovskou fakultou bývalého ministra, dnes šéfa Národního akreditačního úřadu pana Roberta Plagy?

Ano.

Psalo se, že jste byla v oborové radě programu Economics and Management, kde došlo k pochybením.

Není to pravda. Nebyla jsem v oborové radě a ani jsem ve zmíněném programu například negarantovala žádné předměty nebo jsem v něm nemohla zkoušet. U státních závěrečných zkoušek jsem
na tomto programu byla jen dvakrát, a to vždy jen jako školitelka, která nepíše posudek na samotnou závěrečnou práci studenta. Byla a jsem v oborové radě programu Finance, kde k žádným
pochybením nikdy nedošlo.

Jak je možné, že jste o tom nevěděla jako předsedkyně Rady pro vnitřní hodnocení?

Bylo to natolik specifické pochybení, že bylo velice těžké ho odhalit. Překladový plagiát neodhalil žádný z dostupných softwarů, pochybení u studia některých zahraničních studentů nezaznamenal
ani Národní akreditační úřad, který v rámci procesu získávání tzv. institucionální akreditace prováděl na univerzitě velice důkladnou kontrolu.

V případě Rady pro vnitřní hodnocení jsem jako rektorka provedla některé důležité změny, dosud bylo zvykem, že v Radě seděli děkani, kteří jsou zodpovědní za studijní programy. Měli tak
kontrolovat sami sebe, jednalo se o jasný střet zájmů. To jsem chtěla odstranit. Byl to velice složitý proces, novou radu jsem ale postavila a i díky tomu jsme mohli získat institucionální akreditaci.

Prodávaly se na Mendelově univerzitě tituly?

Ne. Univerzita nikdy s žádnými tituly neobchodovala. Žádný titul také nebyl udělen bez řádné obhajoby disertační práce. Provozně-ekonomická fakulta měla smlouvu se zahraničními agenturami.
Podobná spolupráce při získávání zahraničních studentů není ojedinělým jevem i na jiných univerzitách. Agentura zprostředkovává studentům informace, dělá jim obvykle servis okolo
administrativy s přihláškami, překládá a dodává potřebné informace atd.

Dostal u vás titul každý, kdo se přihlásil?

V žádném případě. Žádný titul nebyl udělen bez řádné obhajoby disertační práce. V anglickém studijním programu uspělo méně než 40 % studentů, kteří zahájili studium. To je podobné jako v
českém studijním programu.

Od kdy měla Mendelova univerzita navázanou smlouvu s agenturou?

Od roku 2013. Já jsem se rektorkou stala v roce 2018.

Studenti platili agentuře 25 tisíc euro, ale školné činilo jen 5 tisíc euro. Co se stalo se zbytkem?

Ihned, co jsem se dozvěděla o tom, kolik je účtováno studentům, tak jsem provedla kontrolu smluv a audit. Platili školné, které je v souladu s předpisy. Udělala jsem audit, studenti platili vše, co
říkal vnitřní předpis. Zkontrolovala jsem smlouvy, všechny smlouvy o školném byly za méně než dva a půl milionů korun, takže je mohl děkan podepsat samostatně.

Spolupráce s agenturami šla úplně mimo mě, to potvrdil děkan Žufan i majitel zmíněné agentury . Smlouvy s nimi podepisoval děkan fakulty, rektorovi podle vnitřních pravidel nejdou ani k
nahlédnutí. V rámci následného prověřování jsme ze smluv vyčetli, že fakulta požadovala od agentury skutečně jen školné ve výši odpovídající tehdy aktuálnímu nastavení vnitřních předpisů na
univerzitě.

Nebylo vám podezřelé, že je na univerzitě tolik zahraničních doktorandů?

Nebylo, byl dodržován limit nejvýše 7 zahraničních doktorandů na jednoho školitele. Vím, že někdo zveřejnil tabulku, kolik doktorandů bylo přijato ke studiu, ne všichni přijatí ale nastoupili, tam se
čísla liší (bylo to vždy zhruba o 10 studentů méně). Na univerzitě bylo především zásadní, aby byl dodržen limit na jednoho školitele a ten měl prostor se studentovi věnovat.

Důležité je znovu říct, že pochybnosti nastaly pouze u zahraničních studentů přijatých do studijního programu na Provozně-ekonomické fakultě. O přijetí ke studiu ve studijním programu
uskutečňovaném fakultou podle zákona č. 111/1998 SB., o vysokých školách, rozhoduje děkan fakulty, nikoli rektor.

Zahraniční studenty jsme vítali, věděli jsme, že máme odborně i jazykově skvěle vybavené školitele a univerzitu jsme i pro naše studenty chtěli více otevírat světu. Zahraniční studenti přicházeli
přes agenturu i mimo ni, všichni ale procházeli standardním přijímacím řízením. V anglickém studijním programu byla úspěšnost přijetí vždy nižší než v případě českých studentů v českém
programu. V anglickém programu bylo zaměstnáno 48 školitelů a vždy jsme dodržovali limit nejvýše 7 doktorandů na jednoho školitele. Od roku 2021 jsme se rozhodli limit snížit na nejvýše 5
doktorandů, což umožňovalo ještě více individuální péči. Já jsem za svou kariéru vedla 7 doktorandů, kteří úspěšně ukončili studium. 4 z nich ve studijním programu Finance, jeden student byl na
univerzitě na vládní stipendium z Ghany a dva studenti byli úspěšní daňoví poradci z Německa.

Jak to bylo se studentkou Tinou Krieger, jejíž školitelkou jste byla? Seznam Zprávy napsaly, že její práce byla mezi 12 jmény, u nichž škola pojala podezření, že podmínky
studia nesplnila.

Tato studentka, úspěšná daňová poradkyně z Německa, všechny podmínky ke studiu včetně splnění podmínky tzv. publikační činnosti, v níž jí publikace uznala proděkanka pro vědu a výzkum,
splnila.

Studovala u nás doktorské studium, začala v říjnu 2019, skončila v červnu 2022. Konzultovaly jsme spolu práci osobně a potom, když přišel covid, přes Teams. Kladný posudek na její práci
napsaly největší kapacity v oblasti daňové politiky v Česku, docent Petr Jánský z CERGE, profesor Daniel Stavárek z Slezské univerzity a docent Leoš Vítek z VŠE. Já jsem její práci ani publikace
nehodnotila, byla jsem jen školitelkou a jako školitelé jsme nevěděli, kdo ze studentů přišel přes agenturu a kdo ne.
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Jak je možné, že univerzita za vašeho vedení dostala tzv. institucionální akreditaci, pokud podle Národního akreditačního úřadu došlo k pochybení?

Institucionální akreditaci škola pod mým vedením získala v květnu 2021. Byl to velmi náročný proces, není to tak, že stačí jen správně vyplnit pár formulářů. Pracovníci Národního akreditačního
úřadu byli na univerzitě více než rok přítomni a zkoumali, jak máme nastavené vnitřní procesy. Na základě tohoto zkoumání nám pak institucionální akreditaci vůbec poprvé udělili. Jen o pět měsíců
později stejný úřad konstatoval, že jeden z našich programů tyto podmínky nesplňuje a že jsou tam skutečnosti, které je potřeba napravit.

Píše se, že nám za mého vedení odebrali institucionální akreditaci. Pravda je taková, že za mého vedení ji naopak univerzita získala, odebrána pak byla jen jednomu ze studijních programů.
Nepochybuji, že po odstranění dílčích problémů ji program získá zpět.

Byly podle vás dobře nastavené kontrolní mechanismy?

Na zvyšování kvality univerzity a také na lepším nastavení kontrolních mechanismů jsem pracovala od počátku svého působení na pozici rektorky. Žádný kontrolní mechanismus ale není dokonalý.
Stále se objevují nové výzvy, na které je potřeba reagovat a ne vždy se to podaří dopředu. Například v případě překladového plagiátorství zatím neexistuje software, který by ho byl schopný
odhalit. Jako důkaz, že má práce měla výsledky, beru, že Národní akreditační úřad nám v roce 2021 po více než ročním zkoumání nastavení vnitřních procesů poprvé udělil tzv. institucionální
akreditaci.

Proč jste nereagovala na dotazy médií?

Reaguji na otázky médií denně, někdy jde i o desítky dotazů. Vždy se snažíme odpovídat co nejrychleji, i když není jednoduché sehnat několik let staré dokumenty či interní komunikaci. V tomto
případě se jednalo o jednorázovou situaci, kdy se ptalo několik médií na mnoho detailních dotazů a některá média dostala odpověď se zpožděním. To mě mrzí, protože k médiím jsem byla vždy
otevřená. Omluvila jsem se za to a vím, že musíme pracovat na tom, aby se to již neopakovalo.

Nezamlčela jste něco?

Ne. Od začátku se k dané věci snažím přistupovat s maximální mírou otevřenosti s přihlédnutím k tomu, abych nepoškodila jméno nikoho ze studentů, kolegů, ani univerzity jako takové. Univerzita
je moje třetí dítě. Vždy mi na ní osobně velmi záleželo a záleží. O to víc mě mrzí, že je nyní v honbě za senzací devalvována práce mých kolegů a studentů.

Vlastní vědecká práce

Je vaše vlastní vědecká práce vůbec dostatečně kvalitní?

Objevila se i obvinění, že jsem nezískala řádně profesuru nebo že má odborná práce nebyla dostatečně kvalitní. Proti tomu se ohrazuji nejen kvůli sobě, ale především kvůli expertům, kteří v
průběhu celé mé kariéry hodnotili mou práci a na základě řízení vedeného na Vysoké škole ekonomické v Praze (VŠE) také doporučili, abych byla jmenována profesorkou. Tento nejvyšší vědecký
titul, jaký může vysokoškolský pedagog získat, jsem získala v roce 2017.

— Zpráva komise při VŠE pro řízení jmenování profesorkou je zde. —

Během své akademické kariéry jsem své vědecké monografie publikovala například v prestižním nakladatelství Springer a další kapitoly v zahraničních vědeckých monografiích včetně publikace
vydané Oxford Univesity Press. Mezi mé zahraniční publikace patří například:

Transfer Pricing in SMEs. Critical Analysis and Practical Solutions  (2018)

Competitiveness, Social Inclusion and Sustainability in a Diverse European Union. Perspectives from Old and New Member States  (2016)

Profit Shifting and Tax Base Erosion. Case Studies of Post-Communist Countries  (2021)

— Kompletní seznam mých odborných prací je k dispozici zde. —

Uspěla jsem také ve významných vědeckých projektech, které posuzuje komise Grantové agentury ČR a jejichž podpora se uděluje na základě předcházející vědecké práce. Jako jedni z prvních
společenskovědních výzkumníků v České republice jsme jako konsorcium dostali prestižní grant Evropské komise Horizon . Úspěšnost podaných projektů se pohybuje kolem 3 %. Výsledky
projektů přebírá Evropská komise do svých Policy Papers. Cílem projektu bylo poskytnout politickým činitelům na evropské úrovni vodítko, jak udržitelné a spravedlivé je současné zdanění -
FairTax – Revisioning the Fiscal EU: Fair, Sustainable, and Coordinated Tax and Social Policies Danuše Nerudová H2020 2015-2019 . S týmem jsme také například uspěli s výzkumným
projektem od European Climate Foundation - Measurement of CBAM impact on the Czech Republic .

Řízení ke jmenování profesorem je několikaletý proces, ve kterém uchazeč musí prokázat svou význačnou a uznávanou pedagogickou nebo vědeckou kvalifikaci ve svém oboru. Předpokladem k
zahájení řízení je předchozí jmenování docentem na základě habilitačního řízení. Řízení pak probíhá před členy komise složené z předních odborníků, kteří vypracovávají podrobnou zprávu.
Vědecká rada vysoké školy následně podává prostřednictvím ministra návrh na jmenování uchazeče profesorem prezidentem republiky.

Řízení ke jmenování profesorkou jsem zahájila v roce 2015. Profesuru jsem dělala na Vysoké škole ekonomické v Praze. Členy komise byly odborné ekonomické kapacity, jejichž práce si
nesmírně vážím, prof. Ing. Květa Kubátová, CSc., a prof. Ing. Martin Mandel, CSc., z Fakulty financí a účetnictví VŠE v Praze, prof. Ing. Juraj Nemec, CSc., z Ekonomicko-správní fakulty
Masarykovy univerzity v Brně a Ekonomické fakulty Univerzity M. Béla v Banské Bystrici, prof. Ing. Daniel Stavárek, Ph,D., z Obchodně  podnikatelské  fakulty Slezské univerzity v Opavě a
prof. Ing. Jaroslav Vostatek, CSc., z Vysoké školy finanční a správní v Praze.

Žádost o zahájení řízení byla podpořena stanovisky zahraničních odborníků, Univ.-Prof. Dr. DDr. h. c. Michaela Langa z Wirtschaftsuniversität Wien a prof. Pasquale Pistonea z University of
Salerno. Jejich odborná stanoviska najdete zde a zde.

V podrobné zprávě komise byly hodnocené mé odborné působení (vedení aplikačních a výzkumných projektů), pedagogická činnost (garantování předmětů, vedení studentských prací,
organizace mimoškolních aktivit), vědecko-výzkumná činnost, publikační činnost (počet vyzvaných přednášek, počet příspěvků na konferencích, počet článků v impaktovaných periodikách) a
uznání práce odbornou veřejností. Kandidát musí prokázat své úspěchy v těchto oblastech a předložit je tzv. malé vědecké radě, která navrhne, nebo nenavrhne kandidáta k obhajobě před velkou
vědeckou radou. Ta se skládá z profesorů z různých univerzit a oborů. Toto opatření má zajistit, aby úroveň a kvalita byla vždy vysoká nejen v rámci celé země, ale také v různých oborech. V řízení
bych nikdy nemohla uspět, aniž bych ve všech kritériích neobstála.

Za nejvýznamnější vědecký přínos označila komise můj výzkum odhadu dopadů zavedení CCCTB na státní rozpočet České republiky. „Jako první společně s kolegyní Solilovou publikovaly výše
zmiňovanou studii o odhadu dopadů na celkový objem daňových základů korporací v ČR a v souvislosti s tím i na daňové příjmy rozpočtu České republiky,“ uvádí komise ve zprávě. Za další
originální přínos s mezinárodním dopadem označila komise výzkum platnosti dvojí dividendy u enviromentálních daní a Pigouviánské teorie enviromentálních daní prováděný ve spolupráci s
dalšími kolegy.

Kritéria hodnocení vědecké práce

Citace jsou jedním z mnoha kritérií, která se mohou použít k měření kvality vědce nebo vědecké práce. Znamenají počet odkazů na danou práci, které jsou uvedeny v jiných vědeckých článcích.
Čím více citací má vědecká práce, tím více se o ní mluví a tím více se považuje za důležitou a významnou v dané oblasti. Citace nicméně nejsou úplně spolehlivým měřítkem kvality, protože mohou
být ovlivněny různými faktory, jako je například popularita autora nebo oboru, ve kterém práce vyšla. Navíc může být obtížné objektivně srovnat citace mezi různými obory, protože každý obor má
odlišné publikační standardy a kulturu. Je tedy důležité brát v úvahu citace jako jeden z mnoha faktorů při hodnocení kvality vědce nebo vědecké práce, ale ne jako jediné nebo dokonce hlavní
kritérium. Například matematika jako obor má malou citovanost – protože se mnohdy jedná o velmi komplikované problémy.

Porovnávat vědu na základě citovanosti škodí i samotné vědě. Například během období 2010–2019 získalo Nobelovu cenu v oboru chemie, ekonomie, medicíny nebo fyziky 97 vědců. Pouze 17
držitelů Nobelovy ceny bylo mezi 6 tisíci nejvíce citovanými výzkumníky (dle webofscience.com), 4 držitelé Nobelovy ceny byli mezi top 6 tisíci vědci podle počtu žhavých článků a 2 držitelé
Nobelovy ceny byli mezi top 6 tisíci vědci podle počtu velmi citovaných článků.

H-index

Například tzv. H-index je měřítko používané pro hodnocení vědecké produktivity a vlivu vědce. H-index se vypočítá na základě počtu citací vědcových publikací a je považován za ukazatel
významu vědce v daném oboru. S ohledem na množství ekonomů-vědců je obvyklé, že je H-index nižší.

Mezi ukázky nesmyslnosti hodnocení kvality vědce dle citací a kvality časopisů patří například britský fyzik Peter Higgs, který dal své jméno Higgsovu bozonu. Dle jeho slov, by ho v současném
akademickém systému žádná univerzita nezaměstnala, protože by nebyl považován za dostatečně „produktivního“.

Emeritní profesor Edinburské univerzity, který říká, že nikdy neposlal e-mail, neprocházel internet, publikoval méně než 10 článků po své přelomové práci, která identifikovala mechanismus, za
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který obdržel Nobelovu cenu za Fyziku.

Matematik Yitang Zhang měl H-index 2 a dokázal existenci nekonečného množství párů prvočísel, které se liší o méně než 70 milionů.

Dalším příkladem, který by neobstál v současném systému je Grigori Perelman, který dokázal se svým H-indexem 10 odmítnout Fieldsovu medaili za objasnění Poincareho problému (považovaný
za problém tisíciletí).

Připodepisovala jste se pod články v oborech, které s tím vaším nesouvisí?

Tato „kauza“ se objevila v souvislosti s jedním článkem, a to článkem Microarray analysis of metallothioneins in human diseases publikovaném v roce 2016. V celé své kariéře jsem pracovala jen
na dvou interdisciplinárních pracech, tato byla jedním z nich. Týkala se uvolňování platiny a obecně dalších prvků z výfukových plynů, její ukládání a vliv na člověka. Já jsem pracovala na
ekonomické části – možném zdanění na bázi zdaňování C02.

O tom, že se tématem zabývám a propojuji ekonomické dopady s přírodními vědami, se zmiňuje i zpráva komise doporučující jmenování profesorkou. Téma bylo velice interdisciplinární a recenzní
řízení trvalo velmi dlouho. V podstatě v každém kole se osekávaly ekonomické části, až zůstala jen část přírodovědné. S ohledem na to, že publikovaná přírodovědná publikace je zcela mimo můj
obor, nikdy jsem ji k ničemu nemohla právě proto použít. Nebyla součástí publikací k profesorskému řízení ani k žádnému projektu. Ve databázi Web of Science je uvedeno 61 publikačních
záznamů. Všechny jsou z oblasti daní ekonomie. Vyjma této jediné.

Zdroj: danusenerudova.cz
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